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Protokół nr 54/2022 

 
z LIV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odbytej w dniu 31 sierpnia 

2022 roku o godz. 12:00 w sali narad (niski parter) Urzędu Miasta w Gorzowie 
Wielkopolskim przy ul. Sikorskiego 4, zakończonej o godz. 16:10 tego samego dnia. 
 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień.  
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 23 – zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni: 
1. Robert Anacki 
2. Radosław Wróblewski 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni goście, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Sprawozdanie z podejmowanych działań w roku 2021 przez PGW Wody Polskie Nadzór 

Wodny w Gorzowie Wielkopolskim oraz Sulęcinie. 
5. Informacja o stanie przygotowań miejskiej oświaty do nowego roku szkolnego 2022/2023. 
6. Druk nr 975 – podjęcie uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 

radnego. 
7. Druk nr 976 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 
ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, zatrudnionych w gorzowskich samorządowych szkołach i placówkach 
oświatowych nieobjętych regulacją ustawy – Karta Nauczyciela. 

8. Druk nr 977 – podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych 
na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo - wychowawczych typu rodzinnego na 
terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

9. Druk nr 978 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Domu 
Pomocy Społecznej Nr 3 „W Połowie Drogi” i Domu Pomocy Społecznej Nr 2. 

10. Druk nr 979 – podjęcie uchwały w sprawie realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – 
edycja 2022. 

11. Druk nr 980 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

12. Druk nr 981 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2023 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa części sanitarnej w PM 15”. 

13. Druk nr 982 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcie zobowiązania na rok 2023 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja stadionu przy ul. Olimpijskiej”. 

14. Druk nr 983 - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej w formie dotacji 
ze środków finansowych pozostających w dyspozycji Województwa Lubuskiego z 
przeznaczeniem na dofinansowanie rodzinnych ogrodów działkowych w Gorzowie 
Wielkopolskim w 2022 r. 
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15. Druk nr 992 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

16. Druk nr 993A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

17. Druk nr 994B - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

18. Druk nr 995B - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 

19. Druk nr 996 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
20. Druk nr 991 - podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania przy realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru 
i granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski. 

21. Druk nr 984 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcia umowy użyczenia 
nieruchomości na 10 lat. 

22. Druk nr 985 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami: Koniawską, Kobylogórską i Krótką. 

23. Druk nr 986 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego na południe od ul. Walczaka, pomiędzy ul. Silwanowską i wschodnią granicą 
miasta. 

24. Druk nr 987 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ul. Piłsudskiego, ul. Czereśniową, ul. Walczaka i Parkiem 
Kopernika. 

25. Druk nr 988 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ul. Warszawskiej i ul. Słabońskiego. 

26. Druk nr 989 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego przy ulicy Jana Janockiego. 

27. Druk nr 990 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ulic: Pomorskiej i Chemicznej. 

28. Druk nr 971 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 
29. Druk nr 974 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 
30. Druk nr 972 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
31. Druk nr 973 – podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej 

skargi. 
32. Druk nr 970 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
33. Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I półrocze 2022 roku. 
34. Informacja o stanie realizacji inwestycji miejskich stan na dzień 30.06.2022 roku. 
35. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
36. Przyjęcie protokołu z LI, LII i LIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
37. Sprawy różne. 
38. Zakończenie obrad. 

 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski, 
który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
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Ad.2 Przedstawienie porządku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – Panie i Panowie Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem. 
Proponuję poszerzenie porządku obrad o trzy projekty uchwał Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji na drukach nr 997, 998 i 999 w sprawie rozstrzygnięcia skarg. W związku z brakiem 
uwag do zaproponowanych zmian w porządku obrad przechodzimy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenia porządku obrad o druk nr 997.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (5) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Maria Surmacz, Radosław Wróblewski 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenia porządku obrad o druk nr 998.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
NIEOBECNI (5) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Maria Surmacz, Radosław Wróblewski  
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenia porządku obrad o druk nr 999.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
NIEOBECNI (5) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Maria Surmacz, Radosław Wróblewski  
Jan Kaczanowski – proponuję w pkt. 31 - 33 rozpatrzyć kolejno projekty uchwał na druku nr 
997, 998 i 999 w sprawie rozstrzygnięcia skarg. Pozostałe punkty porządku obrad zmienią 
kolejność. Przechodzimy do głosowania nad zatwierdzaniem całości porządku obrad wraz 
z wprowadzonymi zmianami. 
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Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad ze zmianami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
NIEOBECNI (5) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Maria Surmacz, Radosław Wróblewski  
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
 
Piotr Wilczewski – mam pytanie dotyczące ostatniej awarii systemu IT w Urzędzie Miasta. Czy 
problem został już zażegnany, jakie dane zginęły i czy jest planowany zakup jakiegoś backupu 
dla dokumentów, które są w Urzędzie Miasta, żeby wyeliminować taką sytuację w przyszłości? 
Wszyscy o tym mówili, a my jako radni nie byliśmy w ogóle o tym poinformowani, więc 
prosiłbym o krótką informację na ten temat, co było powodem i czy problem został już 
zażegnany? 
Halina Kunicka – w imieniu Klubu Platforma Obywatelska jak i własnym, jako przewodnicząca 
Komisji Oświaty i Wychowania chciałabym odczytać i skierować apel do nauczycieli i do 
rodziców. Podzielając treść apelu Komisji Praw Człowieka i Równego Traktowania ZMP 
zarząd związku wyraził stanowisko, że podręczniki powinny być przedstawieniem obiektywnej, 
rzetelnej wiedzy, a nie subiektywnych poglądów autora. Zarząd związku obradując 26 sierpnia 
na posiedzeniu w Olsztynie zapoznał się z apelem Komisji Praw Człowieka i Równego 
Traktowania ZMP zaadresowanym do samorządów miast, dyrektorów szkół i nauczycieli oraz 
rodziców. Podzielając treść apelu, a ponadto wyrażając stanowisko, że podręczniki szkolne 
powinny być przedstawieniem obiektywnej, rzetelnej wiedzy, a nie subiektywnych poglądów 
autora, zarząd przedłożył miastom członkowskim apel komisji prosząc o jego rozważenie oraz 
rozpowszechnienie. Apel Komisji Praw Człowieka i Równego Traktowania Związku Miast 
Polskich o niekorzystanie z podręczników do HiT – stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Jako 
kobieta i matka apeluję również do rodziców, do nauczycieli, aby dobro dzieci i młodzieży 
postawić ponad jakiekolwiek poglądy polityczne. Nie pozwólmy, aby ktokolwiek traktował 
nasze dzieci jako marionetki, żeby wykorzystywać je do swoich jakichś celów. Mam nadzieję, 
że każdy zastanowi się nad decyzją i podejmie przede wszystkim najlepszą dla dziecka i dla 
młodzieży, bo musimy pamiętać, że teraz to są dzieci, to jest młodzież. Czasami mówimy, że 
dzieci nie mają głosu, ale te dzieci i młodzież dorosną i później będą mieli do nas pretensje, 
będą mieli pretensje do rodziców, bo historia, również ten czas, w którym teraz żyjemy, będzie 
opisana i będziemy również analizować, więc bardzo proszę, zanim podejmiecie decyzję, 
żebyście przede wszystkim kierowali się dobrem dziecka, naszych dzieci, polskich dzieci 
i przede wszystkim to brać pod uwagę. 
Robert Surowiec – Panie Prezydencie kilka tematów mam głównie do Pana. Po pierwsze 
zbliżamy się do nowej perspektywy środków unijnych i myślę, że to jest właściwy czas, żeby 
usiąść do takiej poważnej dyskusji z radnymi Rady Miasta, ale też z mieszkańcami i mam takie 
oczekiwanie, żeby Pan przedstawił pańską wizję tego, w jaki sposób miasto ma się rozwijać. 
Będzie nowa perspektywa, będą nowe środki unijne i chciałbym zaapelować do Pana i do 
wszystkich nas tutaj, żeby nie traktować Rady Miasta jak maszynki do głosowania, tylko jako 
partnera w tej dyskusji i Radę Miasta, i mieszkańców po to, żebyśmy mogli sobie dobrze to 
zaplanować, jak sobie ten nasz Gorzów wymarzymy. Chciałbym, żeby to była nasza wspólna 
decyzja - Pana, Rady Miasta i mieszkańców, więc myślę, że to jest właściwy czas, żeby powoli 
przysiąść nad tym i popracować. Szczególnie, że wiele dobrych rzeczy mamy tutaj do 
zrobienia i myślę, że powinniśmy to robić wspólnie. Następna rzecz, w wielu miastach przy 
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modernizacji linii tramwajowych, także w centrum miasta, powstawały w tych torach zielone 
skwery. Trochę źle się stało, że my tego nie zrobiliśmy. Zabetonowaliśmy tory tramwajowe, 
więc mój apel jest taki, że jeśli będziemy rozwijali, a na pewno będziemy rozwijali, jestem o 
tym przekonany, linie tramwajowe, więc weźmy to pod uwagę. Chciałbym poprosić Pana 
Prezydenta, żeby służby Panu podległe zwróciły uwagę na to, czy moglibyśmy ten beton 
docelowo zmienić na trawę czy też specjalne krzewy, które w wielu miastach się sprawdzają i 
w wielu miastach jest to w centrum miasta i to nadaje zupełnie innego klimatu niż ten beton, 
który niestety u nas króluje. Następny temat, według mojej wiedzy rozstrzygnął się przetarg, 
jeśli chodzi o zakupy grupowe, w których miasto i instytucje miejskie uczestniczą. Chodzi mi 
o zakup prądu i według tej wiedzy, którą posiadam, tam jest dramatyczny wzrost kosztów 
prądu. Chciałbym tutaj usłyszeć informację i o wzroście ceny tego prądu i gazu, jak to będzie 
rzutowało na budżet miasta, ale też myślę, że dobrze byłoby być może na przyszłą sesję Rady 
Miasta, żeby Pan przygotował taki raport o budżecie miasta, bo przy tej inflacji, przy tym 
wzroście cen prądu i innych rzeczach, to myślę, że ten budżet do końca roku będziemy jeszcze 
wielokrotnie zmieniali. Myślę, że warto żebyśmy poznali taki prawdziwy stan budżetu miasta 
i plan tego budżetu miasta. Temat, który tak naprawdę co roku się pojawia i znika, to jest 
zapach, bardzo nieprzyjemny zapach, który w okolicach Osiedla Manhattan późnym latem czy 
jesienią się pojawia. Znów mamy do czynienia z takim stanem. Jest to prawdopodobnie 
spowodowane tym, że rolnicy nawożą jakimiś dziwnymi rzeczami swoje pola i chciałbym 
zaapelować do Prezydenta i do ludzi, którzy za to odpowiadają, żeby tym razem tego nie 
lekceważyć, bo ten fetor naprawdę fatalnie wpływa na mieszkańców naszego miasta i możemy 
sobie kiwać głowami, że to nie jest nasze pole, że to jest pole sąsiedniej gminy i powiatu, ale 
to na nas oddziałuje. Trudno mi powiedzieć, czy to jest szkodliwe poza nieprzyjemną wonią, 
ale na pewno tak nie powinno być. Jeszcze mam kwestię techniczną odnośnie Rady Miasta. 
Chciałbym zaapelować, żebyśmy traktowali się poważnie. Jesteśmy lokalnym parlamentem 
i chciałbym zaapelować o to, aby nie zmieniać, nie jesteśmy dziewczynkami i chłopcami na 
posyłki, mamy Statut, mamy regulamin, mamy ustawę o samorządzie gminnym i chciałbym, 
żebyśmy się tym kierowali. Zmiana godzin daty posiedzenia komisji 16 godzin przed 
rozpoczęciem tej komisji jest czymś, co nie powinno się wydarzyć. Albo się traktujemy 
poważnie, albo się nie traktujemy poważnie. To nawet w przedszkolu jest tak, że z pewnym 
wyprzedzeniem dzieci dostają informacje, o której będą jadły śniadanie i o której mają 
następnego dnia przyjść do przedszkola, a my nie jesteśmy przedszkolem, więc chciałbym 
zaapelować do tych osób, które podejmują takie decyzje, żeby na przyszłość tego rodzaju 
wybryków nie było. 
Jerzy Sobolewski – zabieram głos w imieniu mieszkańców Gorzowa, którzy przyjęli rodziny 
ukraińskie do swojego domu. Okazuje się, mam informację, bo do mnie się kierowali, że 
Wojewoda Lubuski w stosunku do miasta zalega z kwotą 2 mln zł i ludzie niektórzy nie mają 
3, 4 miesiące płatności za to, że utrzymują rodziny ukraińskie. Dla mnie to jest wielki skandal. 
Wiem, że ostatnio troszeczkę jakiś tam pieniędzy wpłynęło, ale mimo że wpłynęły, to ludzie 
dostają też szczątkowe tylko zasiłki. Jeżeli jest coś takiego, że się zobowiązaliśmy płacić dla 
ludzi, którzy przyjęli do swoich domów rodziny, kierują się wielką empatią i humanitarną 
postawią, a okazuje się, że nie mają za co utrzymywać te rodziny. Także prosiłbym bardzo, 
żeby Prezydent interweniował w tej sprawie i żeby te pieniądze wpływały regularnie do rodzin 
tych, które mają te rodziny ukraińskie. 
Alicja Burdzińska – w nawiązaniu do oświadczenia radnej Kunickiej - Platforma Obywatelska. 
Chciałam powiedzieć, że przed sesją Rady Miasta, dzisiejszą właśnie, miałam sprawę do 
załatwienia na Poczcie Polskiej i znana osoba w Gorzowie, niekoniecznie związana z moim 
ugrupowaniem, zakupiła 2 podręczniki. Namawiam Państwa, żebyście Państwo przed 
wypowiadaniem tak hucznych zdań i oświadczeń, zapoznali się z tym podręcznikiem, a wtedy 
możemy ewentualnie podjąć dyskusję. Pan, który zakupił 2 podręczniki, prosił i pytał 
jednocześnie sprzedawczynię obsługującą, czy może kupić już znaczki związane 
z wczorajszymi wydarzeniami w naszym mieście, czyli 40. rocznicą uhonorowania wydarzeń 
w okolicach naszej Katedry. Chciałam powiedzieć, że nareszcie dochodzi do prawdziwej 
rzeczywistości, upamiętnienia osób, które, moim zdaniem, zapisały się na kartach naszego 
miasta historycznie, stanowią kamień węgielny i fundament naszego miasta. Do tej pory była 
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cisza na temat wydarzeń sierpniowych. Nasze braterskie miasto Zielona Góra od lat 
obchodziła uroczystości związane z sierpniem. Na koniec chciałabym jeszcze powiedzieć, że 
nie będzie już, mam nadzieję, w historii świata sytuacji, że będą palone książki. To mam 
nadzieję już historia, ta czarna strona historii. 
Halina Kunicka – mam prawo wygłaszać apele, jakie będę chciała, natomiast spoczywa na 
mnie też odpowiedzialność jako przewodniczącej Komisji Oświaty. Oczywiście Wasz twardy 
elektorat może kupować te książki, bo myślę, że to Pan starszy chyba, jak dobrze usłyszałam, 
ale jakby to nieistotne. Zanim zostaną wycofane te książki, dobrze by było zakupić, żeby mieć 
jako dowód, co było napisane, co było zamieszczone. Natomiast proszę nie iść w tą stronę. 
Będą osoby kupowały te książki, inne, siakie, owakie. Skierowałam apel, aby dzieci mogły się 
dowiedzieć prawdę. To nie chodzi o to, że ktoś był pomijany. Każdy ma prawo wypowiadać 
się na ten temat. Bardzo dużo jest głosów na temat tej książki i proszę wybaczyć, ale tak zacne 
osoby wypowiadają się na temat treści, że nie możecie powiedzieć, że wszyscy są głupi, tylko 
wy jesteście jako PiS najmądrzejsi. Natomiast chcę przypomnieć wydarzenie historyczne, 
które było nagrane. Po wyborach dziennikarz zapytał się Pana Terleckiego, dlaczego uważa, 
że tak dużo młodych osób nie zagłosowało na PiS. Odpowiedział, że młodzież nie jest 
wyedukowana, więc ta książka to jest krok do edukacji młodzieży, żeby głosowała na PiS? 
Alicja Burdzińska – koleżanko radna proszę nie wkładać w moje usta słów, których nie 
wypowiedziałam. Skąd Pani wie, że to był starszy człowiek? Powiedziałam, że to był człowiek, 
który absolutnie nie był związany z naszym ugrupowaniem, znana osoba w Gorzowie. 
Przekręciła Pani totalnie moją wypowiedź i nie mówię, że nakazuję czytanie, czy nieczytanie. 
Apeluję, Poczta Polska 49 zł do zakupienia, idźcie Państwo, kupcie ten podręcznik i wtedy 
ocenicie. 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – w odpowiedzi na poszczególne kwestie rozpocznę od 
tematu, który radny Wilczewski poruszył, czyli awarii systemów IT w naszym Urzędzie. 
Faktycznie miała miejsce taka awaria. W tej chwili współpracujemy z 3 firmami, które nam 
pomagają rozwikłać, przede wszystkim dojść do tego jaka była geneza, jakie były przyczyny. 
Myślę, że taki raport niedługo będziemy mieli, będziemy mogli powiedzieć, co się wydarzyło. 
Natomiast w tej chwili naprawiamy tą sytuację, to troszeczkę potrwa. Też ten system w tej 
chwili jeszcze nie do końca jest stabilny, ale będziemy Państwa informować i przekażemy 
również informacje dotyczące ewentualnych kosztów, które trzeba będzie ponieść, bo mamy 
świadomość tego, że zabezpieczenia, które mieliśmy, bo były takie zabezpieczenia w postaci 
backupu, w postaci kopiowania, ale myślę, że musimy je jeszcze zintensyfikować, więc jak 
tylko będziemy mieli taką szczegółową analizę, również Państwu przekażemy. Co do 
wypowiedzi i pytania radnego Roberta Surowca dotyczącej nowej perspektywy, jak najbardziej 
bardzo chętnie z Państwem podzielimy się informacjami dotyczącymi nowej perspektywy, jak 
sami będziemy wiedzieć, dlatego że od właściwie już 2 lat negocjujemy nową perspektywę 
i nadal nie wiemy nic. Niestety z Urzędu Marszałkowskiego dociera do nas bardzo mało 
informacji pomimo tego, że umawiamy się z Panią Marszałek, około 2, 3 tygodnie temu z 
prezydent Olek byliśmy u Pani Marszałek, to nadal to jest bardzo mętna woda. Niewiele z tych 
rozmów wynika. Umówiliśmy się na połowę września na kolejne spotkanie. W połowie 
września Pani Marszałek ma również rozmawiać z Ministerstwem na temat nowej 
perspektywy, ale nadal jest bardzo dużo niewiadomych. Perspektywa nie rysuje się najlepiej, 
dlatego, że po pierwsze przyznane dla województwa środki są mniejsze niż w poprzedniej 
perspektywie, po drugie, a zachęcaliśmy wszyscy i Urząd Marszałkowski, wszyscy razem 
zachęcaliśmy nasze gminy do tworzenia większych ZIT-ów, do tworzenia większych wspólnot, 
które naprawdę są ze sobą współpracujące. Te przepływy widać na danych, bo jak Państwo 
pamiętacie, kiedy wchodziły kolejne gminy, pokazywaliśmy między innymi właśnie przepływy 
mieszkańców i ten ZIT nasz się powiększył. Natomiast efekt tego może być taki, bo na razie 
jak powiedziałem, te rozmowy są bardzo trudne, ponieważ nie dostajemy szczegółów, że 
gminy, które należą do Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, do Miejskich Obszarów 
Funkcjonalnych będą miały mniej środków niż te poza ZIT-ami. W związku z tym 
niewykluczone, bo tak już samorządy rozważają, że rozwiążemy Miejski Obszar Funkcjonalny 
i ZIT się rozpadnie. Jeżeli Urząd Marszałkowski tak będzie nas traktował, to ZIT-y się 
samorządom nie będą opłacały. Problem jest w tym, że założenie jest takie, że obszary 
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wiejskie, które należą do Miejskich Obszarów Funkcjonalnych, czyli również większość 
starego ZIT-u, ale i nowy ZIT, ma być wyłączony z ZIT-u, czyli te obszary wiejskie nie będą 
mogły być w ZIT-cie, o co walczymy. Kwota, którą w zeszłym roku mieliśmy to było, około 300 
€, 314 €, a w tej chwili na osobę to jest 170 €, to jest przymiarka. Czyli już wiemy, że będzie 
zdecydowanie mniej. Walczymy o każde kolejne euro. Mam nadzieję, że w połowie września 
jakieś decyzje zapadną już bardziej konkretne i że będą one na korzyść ZIT-ów. Jeżeli będzie 
inaczej, to całkiem możliwe, że Miejskie Obszary Funkcjonalne się rozpadną, bo byliśmy 
przekonywani do tego, że silny może więcej, że razem możemy więcej i zresztą potwierdzają 
to Marszałkowie i Marszałek Polak i marszałek Jabłoński, że ZIT zarówno Gorzowski, jak 
i Zielonogórski bardzo dobrze wydatkowały środki. Potrafiliśmy się między sobą porozumieć. 
Te przepływy finansowe były bardzo jasne, logiczne, nie zmarnowaliśmy ani eurocenta. Mało 
tego, wykorzystaliśmy kolejne każde środki, które do nas wpływały. Dzisiaj brakuje nam 
konkretów. Liczymy na to, że w połowie września coś się wyjaśni. Co do zielonych torowisk 
tramwajowych, to jak najbardziej jest to piękna idea z tym, że w przebiegu ul. Podmiejskiej, 
ul. Warszawskiej, ul. Sikorskiego nie ma możliwości zrobienia takiego zielonego torowiska, 
dlatego że w większości biegnie po torach droga lub na kawałku odcinka mamy deptak, więc 
tam gdzie jest to możliwe i tam gdzie będziemy rozbudowywać - jak najbardziej tak. To jest 
słuszne i logiczne. Przecież tam, gdzie torowiska biegną poza ulicami jak najbardziej zielone 
torowiska są konieczne. Tutaj radna Marta Bejnar-Bejnarowicz powiedziała, że na rynek 
wracają drzewa, więc to jest też projekt, który zmaterializuje się niedługo i tej zieleni wokół 
centrum, rynku będzie zdecydowanie więcej. Co do zakupu energii, to zakup energii i pytania 
o zakup energii i o raport dotyczący tych wydatków budżetu miasta, to są bardzo powiązane 
rzeczy. Otóż w tym roku kupowaliśmy energię w mieście za kwotę 6 700 000 zł. Przetarg, który 
w tej chwili trwa i który lada chwila rozstrzygniemy, czyli w przyszłym roku wydamy na energię 
25 479 000 zł. To jest prawie o 19 000 000 zł więcej, które musimy znaleźć w naszym budżecie. 
Każdy z nas odczuwa dzisiaj wzrosty cen, wzrost energii, każdy na swój portfel domowy patrzy 
bardzo roztropnie. My też. I apeluję o to, żeby przy konstruowaniu budżetu patrzeć bardzo 
roztropnie na rok przyszły. Rok przyszły będzie na pewno bardzo trudny przede wszystkim 
właśnie dlatego, że będziemy mieli ogromny wzrost wydatków bieżących. Proszę zwrócić 
uwagę między innymi na zakup energii. To jest gigantyczny koszt, którego w żaden sposób 
nie byliśmy w stanie przewidzieć. Jesteśmy przed przetargiem na gaz i zobaczymy również 
jakie będą ceny. Co do zapachu, faktycznie, absolutnie nie odżegnujemy się od tego problemu 
z tym, że alternatywą dla braku zapachu, są chemiczne nawozy sztuczne. Więc jeżeli chcemy 
jeść ekologiczną żywność, to używanie naturalnych nawozów jest rzeczą logiczną. Możemy 
w to miejsce sypać azot, możemy w to miejsce sypać nawozy chemiczne, możemy rolników 
do tego przekonywać, ale myślę, że kolejną rzeczą jest cena nawozów. Dzisiaj nawozy 
naturalne pomimo tego, że ich cena już też bardzo mocno wzrasta, ale są tańsze niż nawozy 
chemiczne, a mało tego coraz trudniej jest nawozy chemiczne kupić. Nie wiem, czy Państwo 
słyszeliście o wstrzymaniu produkcji przez producentów nawozów. W związku z tym kwestia 
zapachu oczywiście, że ona jest ważna i myślę, że to jest kwestia mobilizowania do tego, żeby 
w ustawowym okresie, chyba 48 godzin dokonać zaorania tego. Chcielibyśmy, żeby był cały 
czas zachodni wiatr, to nie byłoby tego problemu na Manhattanie, ale myślę, że trzeba to 
przetrwać. Jeżeli chodzi jeszcze o sprawę zmiany godzin, to chciałbym przeprosić, bo to na 
moją prośbę Przewodniczący dokonał zmiany. Musimy reagować dynamicznie. Mieliśmy 
wczoraj wizytę Prezydenta, mieliśmy też obchody bardzo ważne 40-lecia wydarzeń Sierpnia 
‘82. Dzisiaj kolejne wydarzenia. Wielu gorzowian uczestniczyło w tym i właśnie po to, żeby 
móc uczestniczyć w tych wydarzeniach, żeby móc się do nich przygotować, te zmiany godzin, 
więc za to serdecznie przepraszam, a też dziękuję wszystkim, którzy uczestniczyli i pamiętają 
o tych wydarzeniach, które miały niebywały wpływ na historię nie tylko miasta, ale również 
historię Polski. Jeszcze mam prośbę do prezydent Domagały o uzupełnienie kwestii, o której 
mówił radny Sobolewski, czyli tych dodatków 40+. 
Małgorzata Domagała – Zastępca Prezydenta Miasta – odnosząc się do zapytania radnego 
Sobolewskiego, rzeczywiście mieliśmy trochę przestój, jeżeli chodzi o przyjmowanie 
wniosków. Średnio w miesiącu przyjmujemy ich w granicach 1000. Niemniej w wydziale 
poprosiliśmy o wsparcie i teraz jest to już większa grupa pracowników, którzy rozpatrują te 
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wnioski. Pragnę tylko nadmienić, że jeszcze dodatkowo niektóre grupy mogą przedłużyć to 
o kolejne 120 dni, co powoduje, że musimy wracać jeszcze do tych starych wniosków, żeby 
zweryfikować rzeczywiście czy wcześniej tam były osoby, które są wymienione, a mianowicie 
albo to są osoby starsze, patrz kobieta 60, mężczyzna 65 lat, osoby z niepełnosprawnościami. 
Tam są też matki, które wychowują więcej niż 3 dzieci, wychowują je samotnie. Mam nadzieję, 
że w najbliższym czasie uda nam się już tak to poprowadzić, aby te wypłaty szły jeszcze 
szybciej. Rzeczywiście czekaliśmy na środki z Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego 
i w ubiegłym tygodniu te blisko 2 000 000 zł wpłynęły i wiem, że już trafiły do naszych 
mieszkańców, bo od razu po wpływie do Urzędu, staramy się, żeby one zostały przekazywane 
do mieszkańców, ale taką informację zbiorczą ile złożyliśmy wniosków o płatność, w jakim 
terminie i ile objętych było wnioskiem osób, przygotujemy i prześlemy Panu do wiadomości. 
Robert Surowiec – dwie krótkie rzeczy. Rozumiem te kwestie techniczne związane 
z negocjacjami, z pozyskiwaniem środków unijnych. One są oczywiście bardzo ważne i to jest 
skomplikowane Pana zadanie. Natomiast mi chodzi o coś innego. Niezależnie od tego z czego 
będziemy to finansowali, bo środki regionalne to jest jedna rzecz, KPO to są środki rządowe, 
to powinniśmy zacząć poważnie z mieszkańcami rozmawiać, co my chcemy zrobić, bo to jest 
najważniejsze. Kto to będzie finansował oczywiście to jest ważne dla nas, dla Rady Miasta, 
dla Pana, natomiast mieszkańcy chcieliby wiedzieć na co mogą liczyć, jeśli chodzi o inwestycje 
w tej perspektywie i tego tyczył się mój głos i mam nadzieję, że przygotuje się Pan do takiej 
rozmowy, do takiej dyskusji. Ona myślę, że jest bardzo ważna. Jeśli chodzi natomiast 
o przełożenie sesji, to z tego co kojarzę to te wydarzenia były planowane wiele miesięcy do 
przodu. Jeśli przyjeżdża Prezydent Państwa, to to jest planowane z dużo większym 
wyprzedzeniem niż 18 godzin przed komisją i tego dotyczyła moja uwaga. Rozumiem, że różne 
rzeczy mogą się dziać, ale na pewno 7 dni przed komisją była wiedza, co się będzie odbywało 
i tylko tyle chciałem powiedzieć. 
Piotr Wilczewski – jeszcze jedną taką uwagę do słów Roberta Surowca, a także prezydenta 
Jacka Wójcickiego. Ostatnio w mediach możemy przeczytać, że Zielona Góra planuje budowę 
szybkiej kolei aglomeracyjnej, gdzie to już nawet Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej 
zapewnia, że miasto Zielona Góra może liczyć na 85% wsparcia w finansowaniu tego projektu. 
I tam biorą udział w tej dyskusji w ministerstwie posłowie jednej i drugiej strony, Platformy, PiS-
u, członkowie zarządu województwa, wiceprezydenci i pytanie czy nasze miasto też stworzyło 
taką grupę, która miałaby za zadanie lobbowanie na temat pozyskiwania środków chociażby 
na elektryfikację linii kolejowych. Wydaje mi się, że tutaj można było spokojnie nawiązać 
współpracę, czy to z poseł Sibińską, czy z posłem Surmaczem, czy z europoseł Rafalską, 
którzy mogliby pomóc w zdobywaniu tych środków, bo jednak jeżeli słyszymy, że Zielona Góra 
jest w stanie zdobyć z ministerstwa ponad 450 mln  zł na kolej aglomeracyjną, a my nie 
jesteśmy w stanie od wielu, wielu lat zelektryfikować połączenia z Krzyża do Gorzowa, to 
powinniśmy naprawdę się zastanowić nad tym, co możemy zrobić, żeby te grupy, które by 
lobbowały w imieniu naszego miasta, sprawnie działały. Może to jest taka myśl, żeby takie 
warsztaty zrobić. 
Jacek Wójcicki – bardzo dziękuję za ten głos. Oczywiście zacznijmy od tego, żebyśmy mieli 
silniejsze przełożenie na Sejmik. Jeśli Państwo pomożecie nam w relacjach z Urzędem 
Marszałkowskim, bo myślę, że macie najlepsze, to to już będzie super. A zaraz poproszę 
prezydent Iwonę Olek, bo w kwestii kolei u nas się bardzo dużo dzieje, żeby uzupełniła co 
w kwestii kolei w tej chwili jest rozważane. 
Iwona Olek – Zastępca Prezydenta Miasta – od dłuższego już czasu Gorzów wspólnie 
z samorządami, z północy województwa przede wszystkim, ale nie tylko z naszego 
województwa, bo mamy zawarte porozumienie, tu przypomnę, państwo wyraziliście zgodę 
nawet na częściowe współfinansowanie przez miasto Gorzów dokumentacji dotyczącej 
rewitalizacji linii, modernizacji odcinków linii kolejowej 363, która uzyskała statut pierwszego 
projektu rezerwowego. Jest na pierwszym miejscu listy rezerwowej. Tu przy współudziale 
finansowym Urzędu Marszałkowskiego wykonana została dokumentacja i to jest 1 z 3 takich 
głównych projektów, nad którymi pracujemy już od dłuższego czasu. Oczywiście spotykamy 
się zarówno z parlamentarzystami, z przedstawicielami kolei, nie tylko zajmującymi się 
infrastrukturą, ale też głównym przewoźnikiem, czyli PKP Intercity po to, żeby jak najbardziej 
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uzyskać wsparcie jak największe dla tych naszych 3 głównych projektów. Pierwszy, to ten, 
o którym wspomniałam - Kolej Plus i tutaj mamy nadzieję, że wspólnie z Marszałkiem 
Województwa dofinansowanie już na zadania inwestycyjne uda się zrealizować. Tak jak 
powiedziałam, jesteśmy na pierwszym miejscu listy rezerwowej, ale mamy bardzo duże 
szanse, żeby faktycznie do tej listy podstawowej się załapać. Jest to 1 z 2 projektów w naszym 
województwie, które, przypomnę, zgłosił Urząd Marszałkowski, ponieważ samorząd ma 
bardzo ograniczone możliwości działania wprost na rzecz rozwoju infrastruktury kolejowej. To 
nie jest zadanie własne gminy. My możemy inicjować, możemy pokazywać nasze problemy 
przede wszystkim i naszą chęć współpracy i to robimy. Wspólnie z samorządami województwa 
lubuskiego zawarliśmy takie porozumienie i działamy na rzecz 3 głównych projektów - Kolej 
Plus, o której wspomniałam, drugi projekt to tak zwana Magistrala Zachodnia, czyli połączenie 
Gorzowa z Zieloną Górą, na północ ze Szczecinem, Bardzo ważne są też takie drobniejsze 
inwestycje, ale kluczowe, mowa o łącznicach w Kostrzynie. Jesteśmy na takim etapie, że one 
są uwzględnione dzięki staraniom Prezydenta Miasta i włodarzy samorządów 
w dokumentacjach projektowych PKP. To jest tak naprawdę 1500 metrów torów, które 
w radykalny sposób zmienią nasze relacje w stosunku do połączenia ze Szczecinem. 
Współpracujemy z Kostrzynem, z Kostrzyńsko-Słubicką Specjalną Strefą Ekonomiczną w tym 
względzie. Także to są prace, które trwają od wielu miesięcy, może ich tak na co dzień nie 
widać. W najbliższy piątek również mamy szerokie spotkanie z przedstawicielami kolei, 
z ekspertami i z samorządowcami właśnie po to, żeby tu gdzie możemy działać jako samorząd 
i wspierać te nasze pomysły. Trzeci projekt, o którym jeszcze chciałam wspomnieć, to jest 
właśnie Magistrala Zachodnia, łącznice i Kolej Plus - to są te 3 projekty i realizacja nawet 
małych odcinków, o co zabiegamy, pomoże nam ułożyć właśnie ten transport w naszym 
miejskim obszarze funkcjonalnym. Po to opracowujemy wspólnie z gminami Plan 
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej, gdzie dużym też komponentem ma być właśnie ta 
komunikacja Kolejowa po to, żeby wykorzystać nasz potencjał. To się nie odbędzie absolutnie 
bez wsparcia samorządu województwa czy ministerstw odpowiednich, ponieważ do tego są 
potrzebne środki na inwestycje. Nawet odcinkowe, małe inwestycje mogą zmienić sytuację 
Gorzowa i o to zabiegamy. Jeżeli potrzebujecie Państwo szczegółowych informacji, to 
oczywiście je prześlemy z opisem wszystkich tych działań, które podejmujemy. Zresztą 
większość z Państwa zna te materiały, ponieważ zgłaszaliśmy je do Planu Transportowego 
Województwa Lubuskiego, są to dane znane Państwu, też mieliśmy okazję nieraz o nich 
dyskutować w różnych gremiach przy okazji spotkań z marszałkiem województwa, czy też 
konsultacji planu wojewódzkiego, w których część Państwa uczestniczyła, ale prześlemy te 
szczegółowe dane. 
Jan Kaczanowski – z prośbą o umożliwienie zabrania głosu zwróciła się do mnie Tymczasowa 
Komisja Zakładowa NSZZ „Solidarność” przy Urzędzie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Tomasz Rusin – przedstawiciel Tymczasowej Komisji Zakładowej NSZZ „Solidarność” przy 
Urzędzie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego – Szanowne Panie Radne i Panowie Radni. 
Pragnę w imieniu wszystkich członków Tymczasowej Komisji Zakładowej NSZZ Solidarność 
przy Urzędzie Miasta Gorzowa Wlkp. przywitać się z Państwem i przybliżyć nasze cele 
i motywy powstania. Zakładając Związek Zakładowy kierowaliśmy się wolą poprawienia 
warunków pracy oraz chęcią współpracy z Zarządem Miasta. Większość członków naszego 
Związku to wieloletni pracownicy Urzędu Miasta, którzy widzą jego problemy od podszewki. 
Jesteśmy pewni, że nasze doświadczenie pozwoli usprawnić pracę i przenieść jakość jej 
świadczenia na wyższy poziom. Wierzymy, że zarówno finansowe jak i pozafinansowe warunki 
pracy mają ogromny wpływ na jakość świadczonych przez Urząd usług, a przez to na dobro 
Miasta i jego mieszkańców. Pragniemy, aby nasze postulaty były opracowywane na zasadach 
demokratycznych. Wsłuchujemy się w głosy naszych członków jak i pracowników Urzędu nie 
zrzeszonych w związku zawodowym. Impulsem do powołania związków zawodowych stała się 
trudna sytuacja gospodarcza w naszym kraju, związana z nieustannie rosnącą inflacją. 
Zakończone niepowodzeniem rozmowy kierownictwa Urzędu z przedstawicielami wydziałów 
uświadomiły nam, że bez pewnej formy zorganizowania się nasze głosy pozostaną 
niezauważone. Porównując wysokość naszych zarobków do przeciętnego wynagrodzenia 
w przedsiębiorstwach publikowanych w ostatniej dekadzie przez GUS, uświadomiliśmy sobie, 
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że zapłata za naszą pracę staje się coraz mniej atrakcyjna. Świadczyć o tym mogą też coraz 
liczniejsze rezygnacje pracowników z pracy w Urzędzie Miasta Gorzowa Wlkp. spowodowane 
brakiem konkurencyjności na rynku pracodawców. Chcemy zaznaczyć, że drogą wystąpienia 
o uzyskanie dostępu do informacji publicznej uzyskaliśmy wiedzę z większości ościennych 
gmin i podobnych wielkością do Gorzowa Wielkopolskiego miast w Polsce o wysokości 
średnich zarobków oferowanych przez jednostki samorządu terytorialnego oraz regulacjach 
wynagrodzeń w okresie ostatnich 3 lat. Dane te pokazują, że zarobki oferowane pracownikom 
merytorycznym różnych szczebli, plasują Urząd Miasta Gorzowa Wlkp. na szarym końcu 
atrakcyjności pracy. W związku z powyższym pierwszym postulatem jako Związku od 
pracowników Urzędu był postulat wzrostu wynagrodzeń o 1000 zł. Przyznanie wzrostu 
wynagrodzeń w kwocie 500 zł napawa nas optymizmem i pozwala wierzyć w dobre intencje 
kolegium Prezydenta, nie wyczerpuje jednak naszych aspiracji. W dalszym ciągu postulat 
wzrostu wynagrodzeń o kwotę 1000 zł pozostaje aktualny. Widząc dobrą wolę Prezydenta 
Miasta oraz jednocześnie rozumiejąc trudną sytuację finansową Miasta, postanowiliśmy 
zaproponować kolejne podniesienie wynagrodzeń o brakujące 500 zł od stycznia 2023 r. 
Odłożenie w czasie części z objętej postulatem kwoty wzrostu wynagrodzeń pozwoli na 
zaplanowanie tego wydatku w przyszłorocznym budżecie Miasta o co Państwa jako radnych 
prosimy. Z wyrazami szacunku, licząc na Państwa zrozumienie i współpracę kierownictwa 
Miasta planujemy w drugiej części roku wystosować postulaty zmierzające do poprawy 
warunków pracy i większej jej efektywności. Dziękuję Państwu za uwagę i proszę zwrócić 
uwagę, że my też jesteśmy pracownikami Urzędu. 
Jan Kaczanowski – chciałem tylko ustosunkować się do głosu wyrażonego przez radnego 
Roberta Surowca w sprawie, nie zmiany terminu sesji, tylko zmiany godzinowego posiedzenia 
jednej z komisji. Tu chciałem Państwa poinformować, że to była sytuacja wyjątkowa 
i w wyjątkowej sytuacji podejmuje się wyjątkowe decyzje i na to powinniśmy być przygotowani. 
Nie przypominam sobie takiej sytuacji na przestrzeni lat, od kiedy jestem radnym, żeby taka 
sytuacja wynikła, dlatego też trudno to nazwać, że to jest reguła stosowana w Radzie Miasta 
czy też w Urzędzie Miasta. Gdybym miał podejmować jeszcze raz takie decyzje, to taką bym 
na pewno podjął, dlatego że są pewne sprawy, w których trzeba się wznieść ponad według 
mnie wszystko. Akurat skonsultowałem z niektórymi radnymi, że takie zamierzenia będą, bo 
trzeba było decyzje podejmować niemalże w ciągu jednej godziny i niektórzy radni odpowiadali 
mi 'Panie Janku w czym ty widzisz problem'. Także bardzo serdecznie wszystkim dziękuję za 
zrozumienie i będę czynił wszystko, tak jak dotychczas, że sesje Rady Miasta i komisje będą 
odbywały się zgodnie ze statutem i w tym przypadku również się tak odbyło. Został zrobiony 
jedyny tylko ten wyjątek, że było przesunięcie godzinowe, dlatego że kierowałem się 
wyższością w określonej sprawie. Tak na marginesie powiem, spotkały mnie wielokrotnie 
sytuacje takie, gdzie miałem zmianę godziny i osobiście w tym problemu nie widzę, ale 
rozumiem p. Roberta Surowca, że akurat miał w tym czasie inne, na pewno bardzo poważne, 
obowiązki i to mu uniemożliwiło uczestniczenie w posiedzeniu tejże komisji. 
Przemysław Granat – niejako czuję się wywołany do tablicy, ponieważ również do mnie takie 
pytanie spłynęło, tak jak radny Surowiec powiedział, 20 godzin przed komisją. Warunkiem 
posiedzenia komisji jest zebranie kworum. Taki warunek został przeze mnie wyrażony, że 
jeżeli kworum będzie zwołane na godzinę 8:30 we wtorek, to taką komisję przekładamy. 
Jestem przewodniczącym komisji już 7, 8 rok. Taka sytuacja miała miejsce po raz pierwszy. 
Jak dobrze wiemy Biuro Rady Miasta jest bardzo pomocne dla radnych. Wielokrotnie 
p. Dyrektor, pracownicy biura pomagają nam w różnych sprawach bardziej i mniej 
merytorycznych, ale pomagają. Była to ich pierwsza prośba od moich 7 tudzież 8 lat, od kiedy 
prowadzę tą komisję i jedyna. Stąd też również przychyliłem się do tej decyzji. Niejako czuję 
się odpowiedzialny. Robercie przepraszam Cię, jeżeli bardzo mocno to zakłóciło twój plan dnia 
i nie mogłeś uczestniczyć, bo nie mogłeś uczestniczyć, rozumiem to. Niemniej jednak niejako 
winę ponoszę ja i pełną odpowiedzialność również i tyle gwoli uzupełnienia wypowiedzi. 
Jan Kaczanowski – myślę, że są poważniejsze powody, żeby ewentualnie się biczować. 
Sądzę, że tu akurat takich powodów zdecydowanie nie ma. Moje współpracownice, na moją 
prośbę prowadziły takie rozmowy konsultacyjne i zawsze czynią to z wielkim powodzeniem. 
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Robert Surowiec – Przemku to jakby nie chodzi o to, żeby tutaj się biczować. Mówiłem, że 
rozumiem Twoją decyzję. Proszę tylko, żeby na przyszłość przestrzegać statutu, bo to bardziej 
chodzi o zasady a nie o godzinę i nie chciałbym jakby stać się tutaj źródłem tego, że ktoś się 
źle poczuje a na pewno nie ty. 
Jan Kaczanowski – jeszcze raz informuję, że zgodnie ze statutem zostały dopięte wszelkie 
formalności, że materiały na komisję wszyscy otrzymali zgodnie właśnie ze statutem, tylko 
chodziło o kilka godzin. Czy jeszcze w tym punkcie porządku obrad ktoś chciał zabrać głos? 
Nie widzę. Uznaję punkt 3 porządku obrad za wyczerpany. 
 
Ad.4 Sprawozdanie z podejmowanych działań w roku 2021 przez PGW Wody Polskie 

Nadzór Wodny w Gorzowie Wielkopolskim oraz Sulęcinie. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z podejmowanych działań w roku 2021 
przez PGW Wody Polskie Nadzór Wodny w Gorzowie Wielkopolskim oraz Sulęcinie wszyscy 
radni otrzymali i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Ponadto sprawozdanie przyjęła do 
wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – przy okazji tematu chciałabym przypomnieć, że w petycji 
dotyczącej pomocy Prezydenta, czy pośrednictwa w rozmowach z Wodami Polskimi w sprawie 
wycinki drzew nad Kłodawką, pojawił się tam postulat, żebyśmy jako miasto, podpisali to dużo 
powiedziane, ale żebyśmy rozważali taką możliwość i doszli ewentualnie do jakiegoś 
porozumienia, być może formalnego również, na temat utrzymania tego drzewostanu przy 
Kłodawce, bo Wody Polskie bronią się tym, że oni nie mają w swoich zadaniach ochrony 
zieleni, tylko mają wycinkę na terenach, które są przy rzekach, żeby zapewnić realizację 
przepisów, którymi oni się kierują, jeżeli chodzi tylko o same Wody. Natomiast tutaj sytuacja 
jest dosyć specyficzna, bo to jest dosyć ważne, bardzo ważna taka oś w Gorzowie i myślę, że 
to nie jest formalnie niemożliwe, żebyśmy jako miasto wzięli na siebie utrzymanie tych drzew, 
żeby nie dopuszczać do takich sytuacji, że one się łamią, bo nikt o nie nie dba latami. To tak 
tylko gwoli wykorzystania tematu z Wodami Polskimi. Przypominam, że taki postulat się tam 
pojawił. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad 
proponuję zapis, że Rada Miasta przyjmuje do wiadomości sprawozdanie z podejmowanych 
działań w roku 2021 przez PGW Wody Polskie Nadzór Wodny w Gorzowie Wielkopolskim oraz 
Sulęcinie.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.5 Informacja o stanie przygotowań miejskiej oświaty do nowego roku szkolnego 

2022/2023. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie przygotowań miejskiej oświaty do 
nowego roku szkolnego 2022/2023 wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. Ponadto informację przyjęła do wiadomości Komisja Oświaty i Wychowania. 
W związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że 
Rada Miasta przyjęła informację o stanie przygotowań miejskiej oświaty do nowego roku 
szkolnego 2022/2023 do wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.6 Druk nr 975 – podjęcie uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu radnego. 
 
Jan Kaczanowski – Panie i Panowie Radni w tym temacie otrzymali komplet możliwych na tę 
chwilę materiałów, które stanowią załącznik nr 6 do protokołu. Otwieram dyskusję w tym 
punkcie porządku obrad. 
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Marta Bejnar-Bejnarowicz – mam pytanie do radnego Oskara, bo na konwencie mieliśmy 
przyjemność podyskutowania na temat tej sprawy z mecenasem Horodyskim, który przyznał, 
że podczas wyjaśniania tej sprawy nie zostało skierowane do radnego pytanie, czy w czasie 
kiedy był prezesem spółki, były wystawiane jakiekolwiek faktury lub przyjmowane przez spółkę 
i takie jest moje pytanie, bo nie było tego nigdzie poruszonego w materiałach, które dostaliśmy. 
Jerzy Sobolewski – mam takie pytanie, a w zasadzie chciałbym powiedzieć o sytuacji, jaka 
panuje w klubie Stali Gorzów. Bardzo się cieszę, że nowy Prezes spotkał się z radnymi 
i przyznam się szczerze, że to napawa wielkim optymizmem, że współpraca miasta i Klubu 
Stal Gorzów zasłużonego niesamowicie, z sukcesami dla miasta, będzie na pewno lepsza niż 
podczas ostatniego zarządu, który funkcjonował. Ale sytuacja w sekcji piłki ręcznej dla mnie 
jest taka troszeczkę powiedziałabym mało poważna, bo przypomnę, że najpierw pierwsza 
sytuacja jest związana z tym, że służby państwowe prowadzą dochodzenie odnośnie faktury, 
która wypłynęła z Klubu za obóz, którego nie było. Nie wiem, czy miasto ma możliwość 
zrobienia audytu w związku z tym, że akurat jest taka sytuacja i tu jest sprawa powiązana 
właśnie z piłką ręczną. Jeżeli czytam, że w Klubie brakuje na piłkę ręczną 360 tys. zł, gdzie 
miasto dało na sekcje chyba z 400 tys. zł na funkcjonowanie sekcji przez cały sezon, to nie 
rozumiem na jakiej zasadzie klub funkcjonuje i zadaję takie pytanie, jak to jest, bo taka 
informacja publiczna się ukazała, że brakuje około 400 tys. zł, że jest deficyt na sekcję piłki 
ręcznej. A wracając personalne do radnego, na pewno zrobił wielki błąd. Nie może być tak, że 
radny prowadzi działalność na miejskich pieniądzach, że tak powiem kolokwialnie i dlatego 
musimy się zajmować taką rzeczą, bo tak być nie powinno absolutnie. Prawnie oczywiście nie 
będę się wypowiadał, bo są na ten temat różne dyskusje i różne orzeczenia prawne, ale myślę, 
że najważniejszą rzeczą później po tym, co my dzisiaj zadecydujemy, będzie jednak decyzja 
Wojewody, co z tym zrobi, jak pokieruje dalej tym tematem. 
Tomasz Rafalski – sekcja piłki ręcznej, w ogóle piłka ręczna jest mi sportem bardzo bliskimi 
i to co się działo tam i nie wiem czy dzieje, czy doszło do jakichś zmian, jest niezwykle dla 
mnie przykre i muszę ci powiedzieć Oskar, że chyba ci uratowałem skórę tym, że do Marcina 
Kurczyny po jakimś miesiącu zadzwoniłem i powiedziałem, że z tą sytuacją jest coś nie tak 
i on z Tobą się skontaktował i Ty z tego zrezygnowałeś, zresztą słusznie, jak najszybciej, bo 
chodziło mi tutaj o to, żeby taka sytuacja nie miała miejsca, ale teraz tak się zastanawiam, czy 
w ogóle dobrze zrobiłem, bo mam wrażenie, że ta sytuacja się odwróciła jakby jeszcze 
przeciwko mnie, że tutaj próbuję coś ugrać, czy coś zniszczyć. Absolutnie to nie ma miejsca. 
Mi tu zależy na tym, żeby w tym mieście była ekstraliga, a to co się w tej chwili dzieje, to nie 
widzę jakichś większych szans na to, żeby w tej sytuacji jaka jest, w tej niejasnej sytuacji, bo 
miasto do tej pory nie zdecydowało się na audyt, na jakiekolwiek wyjaśnianie tych tematów, 
które są w sekcji piłki ręcznej i w sekcji żużlowej. Zadałem na Komisji Kultury, Sportu i Promocji 
pytanie na temat zadłużenia, bo radny Sobolewski mówił o zadłużeniu. Była taka medialna 
informacja, ale do medialnych informacji mam pewnego rodzaju dystans, bo to zawsze trzeba 
potwierdzić u źródła i to jest pytanie do Prezydent. Jak wygląda sytuacja Klubu w tej chwili? 
Żeby się nie okazało, bo zaraz być może znowu będziemy głosować za dotacjami. Nie wiemy, 
jak się do tego mamy ustawić, bo to są bardzo poważne rzeczy dotyczące gorzowskiego 
sportu, żeby to się nie skończyło reperkusjami dla klubu. 
Małgorzata Domagała – w dniu dzisiejszym Wydział Sportu otrzymał od prezesa Waldemara 
Sadowskiego, przeczytam Państwu ostatnie zdanie ”Podsumowując per saldo sekcja nie 
posiada zadłużenia”. Mogę tego maila Państwu przesłać. To jest informacja z rana w dniu 
dzisiejszym. Podpisał się pod tym nowy Prezes Klubu Stali. 
Oskar Serpina – w odpowiedzi do radnej Marty Bejnar-Bejnarowicz. Żadne dokumenty i żadne 
faktury nie zostały wystawione. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt opiniowany był przez Komisję Gospodarki i Rozwoju – opinia 
pozytywna. 
 
 
 
 



13 
 

Głosowano w sprawie: 
Druk nr 975 – podjęcie uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 11, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Albert Madej, Tomasz Manikowski, 
Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak 
PRZECIW (1) 
Jerzy Synowiec  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (11) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina 
Kunicka, Tomasz Rafalski, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.7 Druk nr 976 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla 
których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, zatrudnionych w 
gorzowskich samorządowych szkołach i placówkach oświatowych nieobjętych 
regulacją ustawy – Karta Nauczyciela. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 976 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad rozliczania 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan 
zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru 
obniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, zatrudnionych 
w gorzowskich samorządowych szkołach i placówkach oświatowych nieobjętych regulacją 
ustawy – Karta Nauczyciela.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
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Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny 
w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, zatrudnionych w 
gorzowskich samorządowych szkołach i placówkach oświatowych nieobjętych regulacją 
ustawy – Karta Nauczyciela, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.8 Druk nr 977 – podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków 

finansowych na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo - 
wychowawczych typu rodzinnego na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 977 – podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na 
utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo - wychowawczych typu rodzinnego na terenie 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Sebastian Pieńkowski, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie 
dziecka w placówkach opiekuńczo - wychowawczych typu rodzinnego na terenie miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.9 Druk nr 978 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia 

Domu Pomocy Społecznej Nr 3 „W Połowie Drogi” i Domu Pomocy Społecznej 
Nr 2. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 978 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Domu 
Pomocy Społecznej Nr 3 „W Połowie Drogi” i Domu Pomocy Społecznej Nr 2.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
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BRAK GŁOSU (2) 
Sebastian Pieńkowski, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia Domu Pomocy Społecznej 
Nr 3 „W Połowie Drogi” i Domu Pomocy Społecznej Nr 2, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.10 Druk nr 979 – podjęcie uchwały w sprawie realizacji Programu „Opieka 

wytchnieniowa” – edycja 2022. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 979 – podjęcie uchwały w sprawie realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – 
edycja 2022.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie realizacji Programu „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2022, 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad.11 Druk nr 980 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 980 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
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Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu gminy, stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad.12 Druk nr 981 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2023 

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa części sanitarnej w PM 
15”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 18 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 981 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2023 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa części sanitarnej w PM 15”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2023 w celu realizacji zadania 
inwestycyjnego pn. „Rozbudowa części sanitarnej w PM 15”, stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu. 
 
Ad.13 Druk nr 982 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcie zobowiązania na rok 2023 

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja stadionu przy 
ul.Olimpijskiej”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
Jerzy Sobolewski – rozmawialiśmy na początku naszej sesji odnośnie planowania inwestycji i 
przyszłego budżetu, to chciałem tylko przypomnieć Prezydentowi, żeby w następnym 
budżecie, na następny rok uwzględnił pieniądze na projekt stadionu piłkarskiego, bo mamy już 
koncepcję i myślę, że następnym etapem będzie projekt. Także bardzo bym chciał, żeby 
etapowanie i rozbudowa w końcu stadionu piłkarskiego doszła do skutku. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – w sumie w podobnym temacie, bo mieliśmy przewidziane ponad 
200 tys. zł na koncepcję, a zwycięska oferta jest na 90 tys. zł czy 80 tys. zł, przepraszam nie 
mam kwot przed sobą dokładnych i prośba moja, żeby te pieniądze, które zostały, już 
przerzucić na tą dokumentację projektową, żeby już nie zabierać z tych pieniędzy z inwestycji 
na tę lokalizację. 
Paulina Szymotowicz – chciałabym zapytać Prezydenta, ponieważ podczas rozmów 
dotyczących przekazania przez nas radnych środków właśnie na tą koncepcję i projekt 
dotyczący stadionu przy Olimpijskiej rozmawialiśmy też o pomyśle, żeby ten stadion powstał 
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w myśl metody zaprojektuj i wybuduj. Czy dalej chcemy iść w tym kierunku? Czy miasto będzie 
samo realizowało projekt i później przeznaczy środki już pełne na przebudowę tego stadionu? 
Jacek Wójcicki – koncepcja tak naprawdę odpowie nam na wiele pytań. Dzisiaj nie jesteśmy 
w stanie odpowiedzieć w jakim terminie będziemy budować i bardzo bym chciał, żebyśmy 
faktycznie w przyszłym roku mieli pieniądze, tak jak Państwo mówicie, na dokumentację, ale 
jeżeli będziemy budować, to raczej będziemy robić dokumentację i dopiero będziemy robić 
przetarg. Na pewno to jest potrzebny obiekt, chcemy go realizować. To tylko kwestia 
etapowania. Prezydent Szymankiewicz jeszcze uzupełni moją wypowiedź. 
Jacek Szymankiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiadając na pytanie radnej Marty 
Bejnar-Bejnarowicz informuję, że zostało złożonych kilka ofert na koncepcję. Jedna oferta jest 
faktycznie na około 90 tys. zł, ale w tej chwili trwa badanie tak zwanej rażąco niskiej ceny, 
ponieważ wszystkie pozostałe oferty są ponad 300, 350 do 450 tys. zł, stąd chcemy 
zabezpieczyć te środki w sytuacji kiedy ta oferta najkorzystniejsza cenowo podlegałaby 
wykluczeniu, nie mogłaby być uwzględniona. Chcemy zawrzeć umowę w oparciu o właśnie 
zwiększone środki. 
Jan Kaczanowski – tak przy okazji Państwu powiem to, co każdy z nas chyba wie, ale warto 
przypomnieć, że niestety przyszło nam żyć w takich warunkach, że trudno dziś od strony 
finansowej zaplanować co będzie za miesiąc, za 2. Już nie wiadomo co ewentualnie za rok. 
Już w szczegóły nie chcę wchodzić, ale jak mi ktoś przed chwilą powiedział, że kafelki kupował 
za ileś tam, a za tydzień poszedł i one kosztowały już o około 40% drożej i to są problemy, o! 
To są problemy. Nie widzę więcej zgłaszających się, zamykam dyskusję. Pragnę 
poinformować, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany zarówno przez Komisję 
Kultury, Sportu i Promocji jak i Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 982 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcie zobowiązania na rok 2023 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja stadionu przy ul. Olimpijskiej”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Piotr 
Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcie zobowiązania na rok 2023 w celu realizacji zadania 
inwestycyjnego pn. „Modernizacja stadionu przy ul. Olimpijskiej”, stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu. 
 
Ad.14 Druk nr 983 - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej w formie 

dotacji ze środków finansowych pozostających w dyspozycji Województwa 
Lubuskiego z przeznaczeniem na dofinansowanie rodzinnych ogrodów 
działkowych w Gorzowie Wielkopolskim w 2022 r. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
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Głosowano w sprawie: 
Druk nr 983 - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej w formie dotacji ze 
środków finansowych pozostających w dyspozycji Województwa Lubuskiego z 
przeznaczeniem na dofinansowanie rodzinnych ogrodów działkowych w Gorzowie 
Wielkopolskim w 2022 r.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Piotr 
Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie przyjęcia pomocy finansowej w formie dotacji ze środków 
finansowych pozostających w dyspozycji Województwa Lubuskiego z przeznaczeniem na 
dofinansowanie rodzinnych ogrodów działkowych w Gorzowie Wielkopolskim w 2022 r., 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 
Ad.15 Druk nr 992 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 992 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Piotr 
Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
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Ad.16 Druk nr 993A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 
rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 26 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
Druk nr 993A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (3) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad.17 Druk nr 994B - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  
Halina Kunicka – byłam zaskoczona naprawdę bardzo mocno na Komisji, kiedy dowiedziałam 
się, że tej uchwały nie ma w naszej Komisji, ponieważ dotyczy bardzo mocno Komisji Oświaty 
i Wychowania, mimo że to są środki inwestycyjne, ale chodzi o środki na termomodernizację 
szkół. Mamy bardzo, bardzo duże ubytki i niedoszacowanie w oświacie i w momencie, kiedy 
przeczytałam, że jest zamysł zabrania środków z 2 szkół z SP 5 i z SP 14, to powiem szczerze, 
że z niedowierzaniem dwukrotnie czytałam uchwałę. Obie szkoły od wielu lat czekają na 
termomodernizację. Jesteśmy w dobie, gdzie środki na utrzymanie budynków, na ogrzewanie, 
które za chwilę będzie musiało być włączone, będzie wymagało dużego nakładu nie tylko 
w tych obu szkołach, ale we wszystkich. Natomiast w momencie, kiedy mamy informację, że 
szkoły, które czekają praktycznie od 2018 roku na termomodernizację w tym momencie mamy 
zadecydować o zabraniu tych środków z przeznaczeniem na chodnik, na dokończenie 
chodnika. Dla mnie to jest skandal, to jest skandal! Szkoły, które czekają 4, 5 a nawet można 
powiedzieć więcej lat, ponieważ SP 14 jak dobrze pamiętam po rozmowie, elewacja była 
zrobiona w 1967 roku. To jest rok, w którym była wykonana. Mamy 2022 rok i mamy zabrać 
teraz środki tej szkole, żeby nie była zrobiona termomodernizacja. Rozmowy na ten temat są 
prowadzone od 2018 roku. Jest z nami Dyrektor, więc mam nadzieję, że zabierze głos. 
Odnosząc się do SP 5, która również wymaga remontu, nawet bym powiedziała szerszego, 
bo jest też problem z dachem. Panie Prezydencie na Komisji wiem, że Pan powiedział, że 
uruchomienie remontu w SP 5 może się skończyć tak jak w SP 1, że będzie jedna wielka 
niespodzianka, ale powiem jedno, tak samo jak w Szkole Podstawowej nr 1 rodzice wiele lat 
czekali, prosili, walili drzwiami i oknami, żeby pomóc, żeby przeznaczyć środki na remont, 
proszę mi wierzyć, że Pan nie znajdzie nikogo, nikogo z rodziców i z nauczycieli, którzy by 
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narzekali na to, że się przeciąga remont, że jest sytuacja siły wyższej, bo jest to stara szkoła, 
ale wszyscy rozumieją sytuację i to, że dzieci będą kolejny rok uczyły się w innych budynkach, 
przyjmują to ze zrozumieniem i z poszanowaniem całej tej sytuacji, jaka zaistniała, bo wiedzą, 
że w przyszłym roku pójdą dzieci do pięknie wyremontowanej szkoły. Taka sama sytuacja jest 
w SP 5. Jest to budynek wpisany jako zabytek. Oczywiście mając doświadczenie z SP 1 
możemy przewidzieć, że jeżeli wejdzie ekipa budowlana, mogą być jakieś zaskoczenia 
odnośnie stanu budynku albo ewentualnie wcześniej już zrobić jakieś odkrywki ucząc się na 
tym doświadczeniu, jeśli chodzi o Szkołę nr 1, ale nie zostawiajmy tych szkół, bo jeżeli 
zostawimy kolejny rok i kolejny rok i kolejny, czy mają te szkoły się rozsypać? Czy mamy 
znaleźć się w sytuacji takiej, gdzie będzie zakaz wpuszczania dzieci do tych szkół i będziemy 
dopiero przed dylematem, gdzie te dzieci mamy umieścić? Proszę o odrobinę rozsądku 
w imieniu własnym jak i całej komisji, bo rozmawialiśmy na komisji i nie ma zgody całej komisji 
na zabranie tych środków. Rozwiązanie, które zostało tutaj wprowadzone, że przekazanie 
środków na dokumentację, absolutnie nie rozwiązuje problemu, bo za rok po zrobieniu 
dokumentacji możemy otrzymać informację, że przepraszamy, ale nie mamy środków i nie 
będą remontowane szkoły, więc żeby nie zaistniała taka sytuacja. Proponuję, żeby szukać na 
dokończenie chodnika z innych miejsc finanse, natomiast szkoły zostawcie w spokoju, 
ponieważ i tak jest bardzo mało środków na remonty szkół. Poprosiłam o przygotowanie 
informacji w ilu szkołach i przedszkolach są decyzje negatywne sanepidu i od straży pożarnej, 
ale niestety nie otrzymałam na sesję tej informacji. Mam nadzieję, że zostanie przygotowana 
ta informacja. Natomiast wiem, że do dnia dzisiejszego, więc za kadencji Prezydenta 
Wójcickiego zostały wyremontowane, termomodernizacja była zrobiona w 2 przedszkolach i w 
4 szkołach, więc tak naprawdę można powiedzieć, że szału nie ma. Tym bardziej, że niektóre 
szkoły nie miały pełnej termomodernizacji, tylko była częściowo robiona, więc naprawdę 
apeluję w imieniu całej komisji i proszę również radnych z innych komisji, którzy zapewne nie 
macie takiej, a teraz macie już tą wiedzę, żebyście również nie zgadzali się na tą zmianę, że 
będą przeznaczone małe środki na dokumentację, a te olbrzymie pieniądze, które są zapisane, 
będą zabrane na chodniki, bo w końcu zadbajmy o tą oświatę, zadbajmy o to, żeby dzieci 
uczyły się w godnych warunkach. Za chwilę będzie niebezpieczeństwo, bo mamy przepis, 
który będzie pozwalał dyrektorom wprowadzenie nauki zdalnej, jeżeli szkoły nie będzie stać 
na utrzymanie odpowiedniej temperatury podczas nauki. Czy chcemy dopuścić do tego, żeby 
nasze dzieci były z każdego byle powodu odsyłane do domów na zdalną naukę? Wiemy jak 
to się odbiło podczas pandemii, więc bardzo proszę o rozsądek i mądrą decyzję. 
Paulina Szymotowicz – wczoraj na Komisji Gospodarki dość długo dyskutowaliśmy nad tym 
tematem. Jestem w stanie zrozumieć tylko po części to, co przedstawiła nam prezydent Olek, 
że w tym momencie możemy pozyskać środki z budżetu państwa, o ile dobrze pamiętam, na 
zrealizowanie tego deptaku i potrzebne nam są środki własne. Wczoraj i przedwczoraj 
rozmawiałam z nauczycielami ze Szkoły Podstawowej nr 5, którzy nie potrafią zrozumieć 
sytuacji, że od 2018 roku, rok w rok tłumaczy się im, że to już za rok, już za rok, już za rok 
będzie zrobione, przesuwamy to systematycznie. Sama od początku tej kadencji słyszę, że 
tak, zrobimy termomodernizację szkoły. Rozumiem, że został w Szkole Podstawowej nr 5 
wymieniony węzeł cieplny, ale niestety ta szkoła wymaga gruntownego remontu. Jako Rada 
Miasta wygasiliśmy Szkołę Podstawową nr 7, więc w tym momencie Szkoła nr 5 musi przyjąć 
dzieci z Osiedla Europejskiego, które miałyby pójść właśnie do Szkoły nr 7 i w tym momencie 
rodzice nie będą chcieli wysyłać dzieci do szkoły, w której będzie zimno i nie potrafię zrozumieć 
też tego, że mówiono nam wczoraj, że będziemy realizować to z ZIT-ów. W przyszłym roku 
znowu może się pojawić jakiś ważniejszy projekt, jakieś konkretne dofinansowanie i znowu 
zostanie to przesunięte. Nie jestem w stanie już uwierzyć po tak długim czasie przesuwania, 
że zrealizujemy to w przyszłym roku i tak samo jak radna Kunicka chciałabym apelować, 
żebyśmy podjęli naprawdę mądrą decyzję i nie odkładali tego na potem, bo w przyszłym roku 
koszty mogą nam znacznie wzrosnąć i możemy tego nie zrealizować. Prezydent mówił 
wcześniej, że z ZIT-ów będą mniejsze środki. Wiem, że mamy termomodernizację jako jedną 
z ważniejszych do realizacji z ZIT-ów, ale obawy będziemy mieli bardzo duże, bo to już zbyt 
długo trwa i za długo jest to przesuwane. A także chciałabym zapytać, bo dochodzą mnie takie 
słuchy, że Szkoła nr 14, budynek szkoły nr 14 jest za mały dla wszystkich uczniów i że 
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pojawiają się głosy o przeniesieniu Szkoły Specjalnej do jakiegoś innego budynku. Chciałabym 
o potwierdzenie, czy to jest prawda, czy coś takiego wpłynęło, bo takie słuchy gdzieś tam 
dochodzą, a ta szkoła również wymaga pilnej termomodernizacji. 
Anna Kozak – Szkoła nr 14 jest to szkoła w moim rejonie i ta szkoła ma obecnie 206 uczniów, 
40 klas i szkoła ta osiąga najlepsze wyniki spośród wszystkich szkół specjalnych. Jest to 
jedyna szkoła specjalna w mieście, która obsługuje również powiat gorzowski, międzyrzecki i 
myśliborski. Przed podwyżkami w tej szkole opłacano rachunki co 1,5 miesiąca 20 000 zł, 
a kubatura w metrach sześciennych to jest 12.135 m3. Wszystkie możliwe pomieszczenia w tej 
szkole zostały zaadaptowane na sale lekcyjne i zajęcia odbywają się we wszystkich salach, 
a uczniowie osiągają bardzo dobre wyniki w nauce. Chcę dzisiaj powiedzieć wszystkim 
Państwu, że mam już dosyć tej bylejakości dokumentów przygotowywanych na sesje Rady 
Miasta i chodzi mi tutaj o wydział merytoryczny, który nam przygotowuje te dokumenty dla 
radnych, ponieważ dopiero gdy podnosimy jakieś larum i mówimy, że coś jest niedobrego, 
dopiero wtedy przed samą sesją dostajemy jakieś poprawki do uchwał. Tak się nie powinno 
robić. Nie rozumiem Wydziału Inwestycji, bo pożegnaliśmy wiceprezydenta – p. Agnieszkę 
Surmacz, powołaliśmy p. Iwonę Olek, a nie wiem czy p. Iwona Olek robi inwestycje, czy robi 
to dalej p. Jacek Szymankiewicz. Powołaliśmy rok temu Gorzowskie Inwestycje Miejskie, tylko 
czy Gorzowskie Inwestycje Miejskie robią wszystkie inwestycje w mieście? Czy może robią 
tylko strategiczne, a resztę inwestycji dalej robi Wydział Inwestycji w mieście? Dzisiaj jestem 
na nie, bo nie wierzę, że w przyszłym roku będzie zrobiona termomodernizacja w tych 
szkołach. 
Piotr Wilczewski – mam pytanie o audyty energetyczne, o które pytałem na Komisji. Czy wiemy 
ile, dzięki wykonaniu termomodernizacji, miasto byłoby w stanie zaoszczędzić na energii 
potrzebnej do ogrzewania tych budynków? 
Jacek Wójcicki – doskonale rozumiem Państwa obawy, obawy nauczycieli, dyrektorów, 
natomiast w tym okresie ostatnio wkradło się wiele nieprawdziwych informacji. Myślę, że też 
może od nas troszeczkę informacji zabrakło. Pierwsza podstawowa rzecz to taka, że żeby móc 
dokonać termomodernizacji, to trzeba mieć audyt energetyczny i taki audyt zrobiliśmy. Po tym 
audycie kolejnym krokiem jest wykonanie dokumentacji technicznej. Tą dokumentację tak czy 
tak musimy zrobić, będziemy ją robić, wykonanie myślę, że to jest najmniej pół roku, więc 
zakładamy, że na początku przyszłego roku będzie taka dokumentacja. Tak jak rozmawialiśmy 
wcześniej, mówiłem o problemach z ZIT-ami i tak akurat kwestia termomodernizacji w ZIT-ach 
jest rzeczą jasną, że termomodernizacja będzie w ZIT-ach. W związku z tym dzisiaj nie 
rozmawiamy o tym czy ta inwestycja będzie czy nie, tylko o źródle finansowania. W związku 
z tym, że szkoły, zarówno nr 5 jak i nr 14 są w fazie modernizacyjnej, bo wymienialiśmy węzły 
cieplne, i grzejniki, mnóstwo remontów zostało zrealizowanych. Kolejnym etapem jest właśnie 
termomodernizacja. W tym roku tak czy tak nie damy rady jej zrobić. Nie ma takiej możliwości 
fizycznej, bo trzeba zrobić dokumentację, ogłosić przetarg, więc zakładamy, że np. w lutym 
będzie dokumentacja, ogłoszenie przetargu. To realnie to jest rok 2023, 2024 realizacja 
inwestycji, niezależnie z którego źródła. W ogóle nie podnoszę kwestii zasadności, bo wszyscy 
doskonale o tym wiemy. Radna Kunicka mówiła o tym, że zaraz nam pozamykają szkoły, bo 
mamy takie wymagania, sanepid na nas nakłada. Otóż w tym roku zrealizujemy wszystkie, 
absolutnie wszystkie nałożone przez sanepid decyzje, te wszystkie decyzje będą zakończone. 
W związku z tym naprawdę zapraszam do szkół, bo też dzięki dużej aktywności dyrektorów, 
rad rodziców w szkołach się bardzo dużo dzieje. O tym świadczą dane. Od początku mojej 
pracy przeznaczamy ogromne pieniądze na remonty. Nie wszędzie, oczywiście nie wszystko 
jest możliwe na raz. Poza tym o czym mówimy w kwestii finansów na termomodernizację, dla 
zapewnienia Państwu spokoju, mamy drugie źródło finansowania dla termomodernizacji. Tym 
źródłem jest projekt, który realizujemy już od dłuższego czasu - partnerstwo publiczno-
prywatne. Sami wiecie, że PPP nie idzie łatwo, ale chyba z rok już pracujemy nad tym. W tej 
chwili dostaliśmy dofinansowanie do wsparcia technicznego, do doradztwa i w ramach tego 
programu będziemy realizować 18 obiektów edukacyjnych w Gorzowie, 18 obiektów 
edukacyjnych będzie termomodernizowanych i jeżeli w jakikolwiek sposób ZIT-y nie ziściłyby 
się, choć jest to nierealne. Dzisiaj narzekam, bo irytuje mnie tempo prac nad ZIT-ami, ale nie 
to, że tych pieniędzy nie będzie. Mamy możliwość zwiększenia projektu w ramach partnerstwa 
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publiczno-prywatnego. Ten projekt w ramach partnerstwa zakłada, że spłacanie tej 
termomodernizacji będzie właśnie z oszczędności. W tym roku nie ma najmniejszych szans, 
żebyśmy zrealizowali tą inwestycję i to jest chyba dla wszystkich jasne. Oczywiście, że może 
zabrakło na początku z naszej strony wytłumaczenia, ale finansowanie przebudowy 
ul. Hawelańskiej jest możliwe tylko z RIFL-a dlatego, że jest to droga wewnętrzna a i tak 
musimy ją zrobić, bo zobaczcie co się stało z rynkiem Starego Miasta, zobaczcie jak dzisiaj 
wygląda ul. Chrobrego. To nie tylko nowe nawierzchnie, notabene na Chrobrego również będą 
sadzone drzewa, to przede wszystkim ożywienie gospodarcze. Dzisiaj, jeżeli prowadzimy 
jakąkolwiek delegację gości, turystów, to największym wstydem jest ul. Hawelańska. Mamy 
już to centrum naprawdę bardzo ładnie wyremontowane, dziękuję za poparcie dla tych 
projektów. Został nam nieduży fragment takiego odcinka deptaka, który będzie prowadził do 
za chwilę nowo otwartej, pięknej instytucji kultury - do Miejskiego Centrum Kultury, będzie 
prowadził z rynku. Jest to szalenie ważna ulica. Wiemy o tym i dopóki tego remontu nie 
zrobimy, również nie będzie zainteresowania lokalami, które tam mamy. To też jest bardzo 
ważna rzecz, więc my dzisiaj nie rozmawiamy o tym czy termomodernizacja SP 5 i SP 14 
będzie, tylko z jakich pieniędzy. Nikt nie kwestionuje ważności, tylko z perspektywy 
zarządzającego budżetem miasta, chcę Państwa przekonać do tego, że lepiej jest, bo ulicę 
Chrobrego i tak musimy zrobić. Jeżeli ktoś powie, że nie, zostawmy ją na następne 20 lat, to 
niech to powie publicznie. Hawelańska musi być zrobiona, to jest centrum miasta. To tak 
jakbyśmy mieli, np. salon wyremontowany, kuchnię wyremontowaną, a w przedpokoju 
spadający tynk. To jest pewna wizytówka, więc to nie jest kwestia jakiegoś kompromisu, że 
coś robimy, czegoś nie robimy. Absolutnie nie. To tylko kwestia techniczna, finansowania 
z RIFL-a. Chcemy sfinansować Hawelańską, bo próbowaliśmy już z różnych funduszy podejść 
do finansowania ul. Hawelańskiej, ale nie ma takiej możliwości, ponieważ jest to droga 
wewnętrzna, w związku z tym musiałaby być drogą publiczną, z dopuszczonym ruchem, a to 
jest deptak, więc trudno byłoby mówić o takiej przebudowie. Rozumiem doskonale wszelkie 
uwagi, obawy i bez 2 zdań podpisuję się pod nimi. Jestem za tym, żebyśmy jak najszybciej tą 
modernizację zrobili i ją zrobimy, tylko w ramach innych funduszy. To jest tylko kwestia 
dbałości o finanse miasta i tak naprawdę nie ma innego powodu, bo my nie odkładamy 
absolutnie przebudowy tych szkół. To chyba tyle. 
Halina Kunicka – to może powtórzę, bo to już wybrzmiało, to w takim układzie proszę nas 
traktować poważniej, bo skoro mamy podejmować decyzje, to chyba powinniśmy wiedzieć 
dokładniej na tematy bardzo istotne. A jeżeli uchwała, która ma intencje przesunięcia środków, 
może nie intencje, chce przesunąć środki z oświaty, a Komisja Oświaty w ogóle o tym nie wie 
i dowiaduję się z innej komisji albo od innych osób, to jest to niepoważne. Mówi Prezydent, że 
nie rozmawiamy o zasadności realizacji termomodernizacji, ale rozmawiamy o zabraniu 
pieniędzy na ten cel, więc można powiedzieć, że jest to informacja, że ta szkoła znowu będzie 
przesunięta. Proszę teraz powiedzieć tym dyrektorom, którzy czekają od 4, 5 lat, że znowu nie 
będzie zrobiona i będzie pytanie „A kiedy będzie?”, „No nie wiem, jak będą środki”. Taka 
będzie odpowiedź, która będzie za 2, za 3, za 5, za 10 lat? Proszę popatrzeć jeszcze 
troszeczkę inaczej. To my się zderzamy najczęściej, najbliżej z mieszkańcami, z dyrektorami, 
z nauczycielami i to my najwięcej wysłuchujemy informacji, żali, pretensji, że nic nie robimy 
w tym kierunku, więc też troszeczkę proszę szerzej spojrzeć na to wszystko, bo nie spotykamy 
się tutaj, nie jesteśmy radnymi tylko, żeby przyklepać to, co jest przygotowane, tylko tak jak 
radny Surowiec powiedział, jesteśmy partnerami. Każdemu z nas zależy na dbałości naszego 
miasta, o rozwój, każdy z nas myśli o rozwoju, chce, żeby tak było na każdym poziomie, żeby 
ludziom się dobrze mieszkało, ale zacznijmy traktować się jak partnerzy, a nie jak maszynki 
do przyklepywania, za lub przeciw. Powiedział Prezydent ciekawą informację, że jest zrobiony 
audyt. W którym roku był zrobiony audyt energetyczny w SP 14 i w SP 5? Bardzo proszę o tą 
informację. Bardzo bym prosiła, żeby to jeszcze wybrzmiało i nie powiedziałam, że lekcje będą 
odwoływane z tego powodu, który Pan powiedział Panie Prezydencie, tylko powiedziałam, że 
za chwilę zderzymy się z rzeczywistością, że temperatura będzie za niska w szkołach, a już 
wiadomo, że jest zapis, który będzie pozwalał na odwoływanie lekcji i odsyłanie dzieci do 
domów na lekcje zdalne, bo będzie za niska temperatura w szkołach. To są 2 różne rzeczy, 
o których mówimy, ja i Pan. Na koniec cieszę się bardzo, że wybrzmiało to publicznie, że 
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powiedział Pan i mam nadzieję, że tak będzie, że wszystkie negatywne decyzje z sanepidu 
i straży pożarnej będą zrealizowane, mam nadzieję, że tak się stanie, jak Pan powiedział. 
Dziękuję i oczekuję daty audytów. 
Paulina Szymotowicz – chciałabym, żeby również wybrzmiało tutaj na dzisiejszej sesji to, co 
wybrzmiało na Komisji Gospodarki, ponieważ ta dokumentacja techniczna miała być już 
zrobiona dawno temu i tak naprawdę środki były już dawno na tą dokumentację i tak jak 
powiedział wczoraj prezydent Szymankiewicz, z przyczyn losowych dotyczących osoby 
projektanta nie zostało to zrealizowane, ale według mnie jest to niedopełnienie, ponieważ jeżeli 
jedna osoba nie mogła zrobić, zdarzają się takie sytuacje, to mogliśmy to zrobić już dawno 
temu. Od 2018 roku szkoła była informowana o termomodernizacji i chciałabym się też odnieść 
do tego, co Prezydent powiedział o wynajęciu lokali właśnie przy ul. Hawelańskiej. Nowy 
chodnik nie pomoże. Niestety Panie Prezydencie problemem w naszym mieście jest to, że 
większość osób chce dojechać pod samo wejście samochodem. Parking na ul. Wełniany 
Rynek - Hawelańska jest całkowicie zapchany od rana do wieczora i niestety mimo posiadania 
parkingów przy dawnym budynku LOK-u, tutaj prezydent Szymankiewicz na pewno potwierdzi, 
tamten parking stoi pusty, mimo że jest tańszy, jeśli chodzi o karnet, ale niestety większość 
osób preferuje wygodę. Czy nam się to podoba czy nie, będą chcieli podjechać pod samo 
wejście. Poprawa chodnika nie wpłynie na wynajem tych lokali. 
Anna Kozak – Panie Prezydencie zwracam się do Pana z takim apelem, żeby przyjąć nową 
ścieżkę i zestawić nowe działania, które pozwolą nam na stworzenie nowego, racjonalnego 
i zrównoważonego budżetu miasta, ponieważ sytuacja obecna gospodarcza kraju jest bardzo 
ciężka, mamy cały czas wysoką inflację, wzrost wszystkiego rodzaju kosztów i w związku z tym 
będziemy musieli podejmować zupełnie inne działania, aniżeli dbanie o wizytówkę wizualną 
miasta. Musimy podjąć takie działania, aby ten kryzys gospodarczy, który się do nas 
wszystkich zbliża dla naszych mieszkańców, pozwolił na to, żebyśmy go wszyscy godnie 
przeżyli. Niedługo będziemy mieli bardzo duży wzrost także cen żywności. Zwracam się do 
Pana z prośbą o stworzenie sklepu socjalnego dla tych osób, które mają najniższe dochody. 
Proszę zadbać o to, żeby te koszty były racjonalne. 
Piotr Wilczewski – chciałbym tylko zwrócić uwagę, że ul. Hawelańska, ten rynek nawet nie 
będzie zakończony bez zakończenia budynku „przemysłówki” i całej modernizacji 
wyposażenia obiektów kultury w Gorzowie, które według informacji o stanie realizacji 
inwestycji miejskich niby miesiąc temu zostały zakończone, a ten budynek to wszyscy wiemy 
jak wygląda. To taka moja dygresja, że zajmijmy się tym budynkiem i dopiero potem róbmy 
remont Hawelańskiej, bo nie zrobimy go całkowicie jeśli ten budynek nie będzie zakończony, 
bo tam są płoty, zagrodzony jest ten teren ul. Hawelańskiej i Wełnianego Rynku, który chcemy 
remontować. Jak chcecie to remontować, jeżeli w tym budynku w ciągu najbliższego roku, 
nawet nie będzie 90% prac wykonanych. Także proszę na to zwrócić uwagę, że najpierw 
powinniśmy „przemysłówkę” zakończyć, dopiero potem robić Hawelańską nie na odwrót. 
Patryk Broszko – mam takie wrażenie przysłuchując się dyskusji moich kolegów radnych, że 
po tym co powiedział Prezydent, że kruszymy kopię o tak naprawdę okres jednego roku. 
Dlaczego? Dlatego że na dzień dzisiejszy nie mamy przygotowanej dokumentacji. To co 
Prezydent powiedział, dokumentacja będzie na początku przyszłego roku. W dalszej 
kolejności będzie rozpisanie przetargu i dopiero wtedy będzie przejście do wykonywania robót 
budowlanych. Jak również usłyszeliśmy dzisiaj, to jest też okres, w którym już bardzo możliwe, 
że będą podpisane umowy na ZIT-y i to co Prezydent powiedział w ramach ZIT-ów będziemy 
mieli dofinansowanie do tych przedsięwzięć, na których nam wszystkim zależy, bo nikt z Rady 
Miasta nie kwestionuje tego, że trzeba zrobić obie inwestycje najszybciej jak się da, ale 
przypomnę, że jesteśmy też oceniani, bardziej Prezydent aniżeli Rada Miasta, bo Rada Miasta 
bardziej społecznie, przez pryzmat gospodarności. Obowiązuje nas zasada gospodarności. 
Teraz przełóżcie sobie tą sytuację na swoje prywatne inwestycje. Gdybyście mieli 
świadomość, że dokonacie remontu w swoich domach, w swoich działalnościach 
z dofinansowaniem do około 40%, a być może większym, bo to nie wybrzmiało, w swoich 
działalnościach czy w swoich domach, czy czasem nie odroczylibyście tej inwestycji na okres 
około jednego roku? Tym bardziej, że to co powiedział przed chwilą Prezydent, nie ma 
zagrożenia, o którym wspomniała radna Kunicka, że dzieci nie będą mogły pójść do szkoły. 
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To jest demagogia z Pani strony i nie zostało to przez nikogo potwierdzone. Są to Pani tezy, 
które mają jakby wywołać narrację, że zaraz dzieci będą musiały pozostać w domach 
i będziemy mieć to samo co w okresie COVID-u. Tego nie będzie. Dlatego proszę o to, 
żebyście kierowali się tą zasadą właśnie gospodarności, bo w swoich prywatnych budżetach 
byście sobie na to nie pozwolili, natomiast jeżeli chodzi o majątek publiczny, chcecie dzisiaj 
wydatkować. To co powiedziała radna Szymotowicz, że będzie możliwe, że przyszłe koszt 
wykonania robót budowlanych będą wyższy. Otóż pozwolę się nie zgodzić z Panią, ponieważ 
mam wrażenie, że dzisiaj jesteśmy w apogeum wysokości kosztów budowlanych. Jakkolwiek 
się Pani nie uśmiechnie, nie może Pani dyskutować z tym argumentem, bo ceny materiałów 
dzisiaj jakby nie patrzeć delikatnie, ale jednak tanieją. Portfel zamówień w firmach, które 
świadczą usługi budowlane, jest mniejszy rok do roku, co też spowoduje, że te koszty 
budowlane możliwe, że będą niższe, dlatego proszę również nie uprawiać demagogii i proszę 
jeszcze raz o to, żebyście się kierowali zasadą gospodarności. Z tego będzie rozliczany 
Prezydent, jeżeli chodzi o tą zasadę, natomiast my jakby wyjdźmy też z tego komfortu 
podejmowania tylko łatwych decyzji, którymi możecie się pochwalić na Facebooku i weźcie też 
na klatę odpowiedzialne decyzje, które nie są łatwe do wytłumaczenia mieszkańcom, ale 
z punktu widzenia budżetu miasta, z punktu widzenia rozwoju tego miasta, chociażby tej 
wizytówki miasta, którą jest ul. Hawelańska, jest to bardzo istotne. 
Halina Kunicka – radny Broszko rozumiem, że Pan ma jakieś odgórne informacje jasnowidza, 
że Pan tak nas zapewnia. Przypomnę Panu Pana słowa, jak tylko będzie taka możliwość. 
Proszę uwzględnić jedną rzecz, informuję o tym, co mówią dyrektorzy i nauczyciele szkół. Czy 
Pan chociaż raz się spotkał z kimś takim z tego środowiska? Pan mówi o chodnikach, 
natomiast ja mówię o ludziach, którzy pracują w szkołach, zarządzają szkołami i oni niepokoją 
się tym, że nie będą mieli na utrzymanie, na ogrzewanie budynków. Poruszyłam ten temat 
Panie Radny absolutnie niezwiązany z jakimś innym tworem czy inną rzeczą, że to nas może 
czekać. Natomiast niegospodarność, absolutnie tutaj moglibyśmy cały dzień i noc rozmawiać 
o niegospodarności, którą nieraz sam Pan zarzucał Prezydentowi i nie tylko Prezydentowi, 
więc czasami też proszę się zastanowić nad tym, co Pan mówi. Natomiast zobaczymy jesienią, 
zimą wrócimy do tematu, jeżeli otrzymamy informację ze szkół, że szkoły nie są w stanie 
opłacić na tyle rachunków za ogrzewanie, że będą się zamykać, żeby dzieci uczyły się zdalnie. 
Zobaczymy czy Pana wizja, czy moja wizja się sprawdzi. Oby nie moja, bo życzę szkołom, 
żeby były w stanie opłacić i żeby dzieci przychodziły do szkół, ale jest takie zagrożenie i my 
również mamy prawo rozmawiać o takich zagrożeniach Panie Broszko. 
Patryk Broszko – radna Halino Kunicka chciałbym zwrócić uwagę, że to o czym Pani mówi, 
ma się nijak do rzeczywistości, bo dokumentacja na przebudowę tych szkół będzie na 
początku przyszłego roku. Zmierzam do tego, o czym Pani mówi, że jest zagrożenie, że dzieci 
nie pójdą do szkół jesienią i zimą. Czy to, że ta inwestycja będzie realizowana teraz, czyli tak 
de facto na początku przyszłego roku, jakby zniweczy obawy? No nie, ponieważ dokumentacja 
budowlana będzie na początku przyszłego roku, a roboty budowlane zapewne w połowie 
przyszłego roku, więc jakby problematyka tej jesieni i zimy nas nie ominie i wiem, że doskonale 
Pani zdaje sobie z tego sprawę. A wybory mamy w przyszłym roku, więc prosiłbym 
o nieuprawianie demagogii. 
Halina Kunicka – Panie Radny powstrzyma się Pan przed takimi tekstami przynajmniej 
w stosunku do mojej osoby. Bardzo proszę, żeby Prezydent włączył taki przycisk priorytet albo 
ad vocem i odpowiedział mi w którym roku był zrobiony audyt energetyczny w tych 2 szkołach. 
Ad vocem proszę nacisnąć, a nie czekać aż każdy ktoś tam coś powie, a ja czekam na 
odpowiedź. 
Jacek Szymankiewicz – nie mogę użyć ad vocem w sytuacji, kiedy wcześniej się nie 
wypowiadałem. Opowiadając już jeśli chodzi o informację. Audyty dla obu szkół były wykonane 
w sierpniu 2020 roku. Jeśli chodzi o prognozowane oszczędności przy SP5, to było około 100 
tys. zł rocznie. Przy SP 14 tam są 2 budynki. Mała „14” - około 34 tys. zł rocznie, duża - około 
120 tys. zł rocznie. Skany tych audytów, ponieważ one są dość obszerne, to wyciągi z tych 
skanów oczywiście, tak jak obiecałem, przekażemy radnemu Piotrowi Wilczewskiemu. Teraz 
tak, ważna sprawa, Prezydent o tym mówił, ale trzeba jeszcze raz podkreślić. Nie dokonujemy 
wyborów, z której z inwestycji zrezygnować. Dokonujemy wyboru, z których środków 
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sfinansować obie inwestycje. Jeszcze raz podkreślę, że Hawelańska i Wełniany Rynek to 
inwestycja, która też jest pewną umową społeczną, dlatego że przypomnę, że dokonaliśmy 
tam prototypowania urbanistycznego. Mamy zobowiązania tak zarówno wobec mieszkańców 
tych ulic, jak i wobec przedsiębiorców prowadzących tam działalność, że zrealizujemy tę 
inwestycje w takim kształcie, jaki finalnie ustalono podczas prototypowania. Uspokajam też, 
mam nadzieję, radnego Piotra Wilczewskiego, że to jest I etap, czyli realizowany będzie 
odcinek ul. Wełniany Rynek od ul. Sikorskiego do Studni Czarownic i ul. Hawelańskiej od 
Studni Czarownic do ul. Sikorskiego. Także realizacja MCK-u nie przeszkadza w ogóle 
w realizacji tego przedsięwzięcia. Prostuję również informację, nie wiem skąd ona w ogóle jest, 
radna Szymotowicz wskazywała, że do SP 5 mają trafić dzieci z Osiedla Europejskiego. 
Absolutnie nie. Mam tutaj informacje wprost z najlepszego możliwego źródła, dzieci z Osiedla 
Europejskiego trafią do SP 11 i SP 16. Planujemy dodatkową obsługę komunikacyjną, czyli 
puszczenie komunikacji publicznej, komunikacji miejskiej z Osiedla Europejskiego właśnie pod 
te szkoły. To tyle jeśli chodzi o te informacje szczegółowe. Także prezydent Olek też 
wskazywała faktycznie na Komisji Gospodarki i Rozwoju, że akurat, jeśli chodzi 
o termomodernizację, ponieważ jest to taki obszar zainteresowania wszystkich gmin 
wchodzących w skład ZIT-u, mamy ustaloną, jeśli chodzi o zadanie do realizacji. Nie 
dokonujemy wyboru, czy to zrealizujemy, co więcej mamy drugie źródło finansowania, 
o którym mówił Prezydent - to jest partnerstwo publiczno-prywatne i nawet można zrobić 
więcej. W sytuacji jakbyśmy pozyskali środki z ZIT-u dla realizacji tych 2 placówek, można 
w trybie hybrydowym wzmocnić ten projekt z partnerstwa publiczno-prywatnego. Także to nie 
tylko są oszczędności, ale to jest racjonalne wydatkowanie tych środków publicznych. 
Halina Kunicka – to w 2020 roku był audyt, mamy 2022 r. i mogliśmy spokojnie przeznaczyć 
środki na dokumentację i teraz byśmy mogli analizować lub ustalać termin realizacji zadania. 
Mamy 2 lata znowu zmarnowane i za chwilę, za kolejny rok będziemy słyszeć podobne, oby 
nie, podobne zapewnienia. Mamy stracone 2 lata kolejne. Mówi Prezydent o oszczędności czy 
tam kwotach 100 tys. zł. To za tą kwotę już byśmy mieli dokumentację. 
Paulina Szymotowicz – rozumiemy czego dotyczy ta uchwała, nie mamy wątpliwości, że to 
jest przesunięcie i nie mówimy o tym, że chcą Państwo zrezygnować z tej termomodernizacji. 
Chodzi tylko o to, że tak naprawdę, tak jak powiedziała radna Kunicka, jesteśmy 2 lata do tyłu. 
Jeżeli mamy na rok 2020 wyliczenia, że oszczędność na tych szkołach wyniosłaby 250 tys. zł 
rocznie, to przy dzisiejszej podwyżce prądu te oszczędności będą co najmniej 2 razy większe, 
a kolejny raz przekładamy to w czasie. Ktoś popełnił błąd, że ta dokumentacja techniczna nie 
została zrobiona w przeciągu ostatnich 2 lat. To sytuacja losowa, rozumiem, kolejny raz to 
powtarzam, ale można było to zrealizować szybciej i chciałabym się też odnieść tutaj do 
radnego Broszko, który tak bardzo zarzuca nam demagogię. Jeżeli potrafi wywróżyć, że te 
ceny będą niższe w przyszłym roku, a patrząc obiektywnie na to wszystko, co się dzieje, na te 
wszystkie umowy, które musimy jako miasto podpisywać do nich aneksy, bo wszystko drożeje 
i wojna na Ukrainie także wpłynęła na to, że musimy nowe aneksy podpisywać, więc niech mi 
radny Broszko nie mówi, że może będzie w przyszłym roku taniej. Nie może Pan tego 
powiedzieć na 100%, tak samo jak ja nie mogę powiedzieć, że będzie drożej, ale na pewno 
nie będzie taniej, przy dzisiejszej sytuacji gospodarczej na pewno nie będzie taniej. Na pewno 
koszty w przyszłym roku, choćby płacy minimalnej, kolejny raz pójdą w górę, więc firma, która 
będzie realizowała tą inwestycję, będzie miała choćby większe koszty właśnie związane 
z pracownikami, więc o ile sam materiał może być minimalnie tańszy, tutaj tak jak powiedział 
radny Broszko, to koszty i tak będą większe. Niestety z roku na rok inwestycje nam idą do góry 
i ktoś popełnił błąd, że nie dopilnował tej dokumentacji technicznej. Mamy świadomość, że nie 
damy rady teraz tego przeskoczyć, tą dokumentację trzeba przygotować, ale nie jestem 
w stanie i nie będę w stanie uwierzyć, że w przyszłym roku znowu nie wydarzy się jakaś inna 
sytuacja, która przesunie tą inwestycję. 
Anna Kozak – tylko chciałam dopytać, bo prosiłam na Komisji Budżetu i Finansów 
o przygotowanie informacji, dlaczego nie zostały przygotowane dokumenty techniczne przez 
Wydział Inwestycji dotyczące termomodernizacji tych szkół i wiceprezydent Jacek 
Szymankiewicz mnie zapewniał, że na sesję będą przygotowane. 
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Tomasz Rafalski – bardzo dobrze, że taka dyskusja się tu toczy i bardzo źle, że w ogóle do tej 
dyskusji doszło zarazem, bo tutaj takie ciężkie dyskusje, takie armaty, tu część była faktycznie 
demagogiczna, trochę populistyczna. Było w tym też dużo racji, ale tak naprawdę tu znowu 
szwankuje informacja, to co było powiedziane na samym początku. Musimy być traktowani 
faktycznie poważnie, musimy znać szerszy kontekst pewnych działań, a ich nie znamy. 
Byliśmy na Komisji Oświaty i faktycznie można, scyzoryk się w kieszeni otwiera, jak się słyszy, 
że mamy przesunąć pieniądze z termomodernizacji szkoły na remont, także potrzebny nie 
powiem, że nie, ul. Hawelańskiej. Powiem szczerze, myślałem, że to jest próba manipulacji 
radnymi, bo miasto nie chce zrobić remontu na Hawelańskiej, bo przecież jaki radny 
podniósłby rękę za tym, żeby w Szkole nr 14, gdzie uczą się niepełnosprawne dzieci, nie zrobić 
remontu. Każdy kto widział Szkołę nr 14, chyba wie jak ona wygląda, to wygląda jakby miało 
się zaraz zawalić, więc powiem szczerze, to było dla mnie absolutnie nie do przyjęcia. Później, 
ale to dopiero później, dzień przed sesją rozmawiamy o tym, że tu ma być jakieś przesunięcie 
i zaczyna to nabierać jakichś kolorów, kształtów i sensu ta cała sytuacja. Ale dlaczego wiemy 
o tym tak późno? Chciałem zadać jeszcze jedno pytanie, bo tutaj radny Broszko mówi o tym, 
że to jest tylko przesunięcie o rok, a z tych rozmów, które prowadziłem, wydaje się, że to nie 
jest żadne przesunięcie i to jest zrobione dokładnie w tym samym czasie. Czyli de facto 
jakbyśmy w tej chwili te pieniądze przeznaczyli na Hawelańską, to i tak nie zmieni czasu 
finansowania termomodernizacji i smutne jest to, że tutaj musimy trochę wierzyć na słowo, 
zaufać, to powinno wszystko mieć ręce i nogi i musimy mieć jakieś zapewnienie, że będzie ta 
termomodernizacja. Nikt tutaj nie zarzuca Urzędowi Miejskiemu, że chce wyprowadzić radnych 
w pole, to nie o to chodzi, ale musimy podchodzić poważnie do tych tematów i mam zaraz 
z kolegami i z koleżankami radnymi głosować, że my Panu, Panie Prezydencie, ufamy i Pan 
to zrobi, a za rok jednak coś się tam faktycznie może zdarzyć. Nikt nie jest w stanie przewidzieć 
przyszłości, nawet Pan, więc powiem szczerze, że mimo tego, że to ma sens, to dzisiejsze 
głosowanie, ta dzisiejsza dyskusja oczywiście ma sens, to pojawiają się pewnego rodzaju 
wątpliwości, bo jeżeli my tutaj zagłosujemy przeciwko, to przepadnie nam jedna inwestycja na 
pewno. A głosowanie „za” nie daje nam pewności, że zrobimy 2, więc powiem szczerze, że 
zamiast głosować za czymś, to my tu bierzemy udział trochę w loterii i musimy gdzieś 
obstawiać. Mam takie trochę poczucie. Powiem szczerze, wolałbym obstawiać, że zrobimy 2 
inwestycje ale tej gwarancji 100% w tej chwili nie posiadam. Dziękuję i prosiłbym o wyjaśnienie 
tej sprawy dotyczącej czasu, bo tu zostało to wprowadzone w błąd i wydaje się, padło tutaj 
gdzieś z drugiej stron, że to jest przesunięcie o rok, a z tych rozmów, które prowadziłem, to 
nie jest przesunięcie o rok, tylko to jest dokładnie ten sam czas, co jest niezwykle istotną 
rzeczą zwłaszcza dla dzieci w szkołach, zwłaszcza dla dyrekcji, nauczycieli i tak dalej, żeby 
oni się nie poczuli znowu, że oni są znowu przesuwani. Oni nie mogą tak nawet tego odebrać 
i to trzeba też w jakiś sposób przedstawiać medialnie. Te informacje muszą się przedostawać 
do sfery publicznej w taki a nie inny sposób. A jeżeli się robi, wycina się tylko część informacji, 
bo taka też dociera do radnych, to później jest tak a nie inaczej, tak jak dzisiaj na sesji. 
Jacek Szymankiewicz – tylko uzupełniam informacje co do samego projektowania. Te projekty 
były zlecone w 2021 roku i tak jak wskazywałem, projektant, który został wyłoniony 
w przetargu, z przyczyn losowych nie zrealizował zlecenia i odstąpiliśmy od umowy. 
Jacek Wójcicki – chciałbym się odnieść do słów radnego Rafalskiego. Tak, zdaję sobie sprawę, 
że moje słowa nie dają gwarancji, jednak mimo wszystko przez tyle lat współpracujemy 
i robimy dobre rzeczy, bo tak naprawdę zapewnienie środków w budżecie też nie daje 
gwarancji, że ogłoszę przetarg i zrealizuję inwestycję, więc to jest dokładnie to samo. Ufamy 
sobie, bo tak jest skonstruowany samorząd, że Prezydent Miasta jest wybierany w wyborach 
bezpośrednich i nie mogę sobie pozwolić na to, żeby przed mieszkańcami rzucać słowa na 
wiatr. Oczywiście, czasami Państwo łapiecie mnie na różnych inwestycjach, że coś idzie 
dłużej, że coś idzie nie tak, że czasami coś się spóźni. Zdarzają się takie sytuacje, natomiast 
one wynikają z obiektywnych przesłanek. Dzisiaj powtórzone przeze mnie kilkukrotnie i chcę 
to wyjaśnić. Tak naprawdę zmieniamy tylko formułę finansowania, dzisiaj Państwo 
zagłosujecie za tym, żebyśmy przeznaczyli środki z jednej strony zarówno na przebudowę 
ul. Hawelańskiej, a z drugiej strony na dokumentację, to rozpoczynamy, ogłaszamy przetarg 
na dokumentację techniczną dla SP 14 i SP 5 i w konsekwencji dokumentacji robimy 
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termomodernizację. Ona nie dotyczy, z przykrością to stwierdzę, tego roku. Nie ma szans, 
żebyśmy w tym roku tę termomodernizacje zrobili, w związku z tym to jest naprawdę sprawa 
techniczna. Za zamieszanie przepraszam i mam nadzieję, że uda nam się wspólnie obydwie 
inwestycje uratować. 
Tomasz Rafalski – mam wniosek formalny o krótką przerwę przed głosowaniem, po 
zakończeniu dyskusji. 
Jan Kaczanowski – chętnych do zabrania głosu nie widzę. Pozwolą Państwo, że wypowiem 
też kilka zdań w tym temacie. Zawsze uważałem i uważam, że powinniśmy się traktować po 
partnersku i niejednokrotnie publicznie wyrażałem właśnie taką opinię i zawsze wyrażałem 
również taką opinię, że powinniśmy wzajemnie, nie tylko tutaj na tej Sali, sobie wzajemnie 
ufać. Wolałbym, żeby ta uchwała nie była przedmiotem obrad dzisiejszej sesji, tylko żeby te 
inwestycje były realizowane. Myślę, że na tej sali i poza tą salą nie ma takiego człowieka, który 
by uznał, że termomodernizacja w obiektach oświatowych i nie tylko w obiektach oświatowych, 
nie jest potrzebna. Wręcz odwrotnie. Przy tej sytuacji w jakiej znajdujemy się obecnie, 
ekonomicznej, energetycznej to są według mnie kluczowe inwestycje. Ale co w tej sytuacji 
mamy uczynić i zrobić, jeśli zakładając, że tej uchwały w dniu dzisiejszym nie przyjmiemy? 
Zrozumiałem to tak, że te inwestycje, czyli to ocieplenie nie będzie i tak w roku bieżącym 
realizowane, dlatego że nie ma dokumentacji, a chodzi o to nam, żeby były przy okazji 
realizowane inne inwestycje, tu zostanie zrobiona dokumentacja. Przyznam się do czegoś 
następującego. Wówczas do Biura Rady, gdy wpłynęły projekty uchwał na dzisiejszą sesję, 
jak przeczytałem tę uchwałę, to pierwsze co uczyniłem, to zaanonsowałem się do Prezydenta 
i później określona dyskusja odbyła się w szerszym gronie i tam uzyskałem zapewnienie i te 
zapewnienie Prezydent wyraził nie tylko tutaj na sesji, że nie mamy w tym przypadku innego 
wyjścia, bo jeśli nie przyjmiemy tej uchwały, to te środki w roku bieżącym i tak nie będą 
wykorzystane i taka jest prawda. Wolałbym, żeby środki finansowe były wykorzystane i żeby 
wszystkie obiekty oświatowe, jeśli sytuacja ekonomiczna, gospodarcza nie tylko miasta 
Gorzowa, bo nie od miasta Gorzowa to zależy, ale kraju, było uczynione tak, żeby wszystkie 
obiekty oświatowe uzyskały termomodernizacje. Jestem człowiekiem, który ufa ludziom, ufam 
w ich słowa i nie ma w tym przypadku innego określenia i tak będzie, mam nadzieję, w tym 
przypadku. Pan Dyrektor jeszcze chciał zabrać głos? Panie dyrektorze, my na pewno 
rozumiemy. Jak Pan chciał powiedzieć kilka słów, bardzo serdecznie proszę, ale sam Pan 
czuje i widzi i nie tylko radni z tego okręgu rozumieją, że nie tylko SP 14, nie tylko SP 5, ale 
wiele innych obiektów i wiele innych tematów inwestycyjnych myślę, że będzie sprawnie 
realizowane, a jeśli są jakieś błędy, to będą wyciągnięte określone organizacyjne wnioski tak, 
żeby to wszystko grało.  
Emil Błaszkowski – Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych nr 14 – bardzo serdecznie dziękuję 
Państwu, że dyskutujecie nad projektem tej uchwały, ponieważ myślę, że przychodzi pora 
w naszym mieście na zajęcie się sprawami osób niepełnosprawnych na serio. Już kilka lat 
temu, nie pamiętam ze 2 czy 3, była u mnie pani, nawet wybraliśmy kolory elewacji. Później to 
jakoś ucichło, a proszę uwierzyć, zapraszam do mojej szkoły, zapraszam, żebyście Państwo 
zobaczyli. Budynek powoli zaczyna zagrażać bezpieczeństwu naszych uczniów. Rogi 
budynków są popękane i odpadają. Mam świadomość tego, że to jest proces, tylko chciałbym 
i moi pracownicy, ale szczególnie rodzice, chciałbym znać taki terminarz, harmonogram, że 
robimy dokumentację, ogłaszamy przetarg i to się dzieje, ponieważ, tak jak powiedział tutaj 
radny Rafalski, przejedźcie się chociaż koło budynku. Nowe osiedle powstaje, nowe bloki 
powstają dookoła. Urząd Marszałkowski filia pięknie wyremontowana, archiwum piękne, 
nowoczesne i pośrodku my. Dlatego jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję za to, że Państwo 
się pochylacie się nad tym i tak przy okazji pozwolę sobie jeszcze, rozmawialiśmy też kilka 
razy o takiej sytuacji, vis a vis wejścia do jednego z budynków mojej szkoły jest przejście dla 
pieszych. Moi rodzice, ja osobiście, chyba ze 4 razy pisałem pisma o to, aby zamontować 
hopki, progi zwalniające, radna Kozak też. Szanowni Państwo czy będziemy czekali na 
tragedię? Nikt nie zrozumie osób niepełnosprawnych jeżeli nie ma z nimi do czynienia. Osoba 
niepełnosprawna nie pójdzie na przejście dla pieszych, gdzie są światła, które jest 200 metrów 
dalej, nie pójdzie, bo matka pcha wózek do góry. To jest naprawdę wysiłek. Dlatego, jeżeli 
mogę poprosić, zagłosujcie zgodnie ze swoim sumieniem. Pamiętajcie, że są to osoby 
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niepełnosprawne intelektualnie. To co powiedziała radna Kunicka, radna Kozak, dzisiaj 
odebrałem wyniki i powiem, żebyście mieli świadomość tego, co to jest za szkoła. Dzisiaj 
odebraliśmy wyniki potwierdzające kwalifikacje w zawodzie, średnia - 83%, a przypomnę tylko, 
że moi uczniowie zdają egzamin taki, jak wszyscy inni uczniowie w szkołach masowych, 
identyczne zadania, wszystko jest identyczne. Egzamin po VIII klasie - maksymalny wynik 
uczennicy 93% z angielskiego, 82% z matematyki. My naprawdę robimy robotę, ale chcemy 
mieć też fajne warunki do pracy w środku i bardzo serdecznie dziękuję Panie prezydencie, 
ponieważ pieniądze, które Pan nam przekazuje, nie są małe i to trzeba powiedzieć. 
Ogrzewanie, w środku remonty - naprawdę bardzo dużo, ale ta elewacja będzie taką wisienką 
na torcie. 
Jan Kaczanowski – powiem tylko, że tutaj naprawdę nikogo nie trzeba przekonywać, że te 
inwestycje mają być realizowane. Tylko chodzi o kilka, tak to odbieram, o kilka, że tak powiem 
miesięcy. 
Małgorzata Domagała – chciałam się odnieść do tego, co powiedział Dyrektor jakoby miasto 
mało interesowało się osobami z niepełnosprawnościami. Nie mogę się tutaj zgodzić 
szczególnie z tym, bo przecież sam Dyrektor wie, że bardzo staraliśmy się o windę, udało nam 
się tą windę w szkole zamontować i rzeczywiście dużo środków staramy się przeznaczać 
i ufam w to, że rzeczywiście ta termomodernizacja będzie. Natomiast chciałabym podkreślić, 
że rzeczywiście dbamy o tą szkołę i Szkoła nr 14 otrzymuje naprawdę w porównaniu z innymi 
szkołami znaczne środki. 
Jacek Wójcicki –oczywiście też dziękuję Panu Dyrektorowi, bo kawał dobrej roboty dla szkoły 
robi i to, że o nią dba i walczy to jest słuszne i zacne. Nie zgodzę się tylko z jednym, że kwestia 
głosowania to jest kwestia sumienia. To jest tylko kwestia matematyki, bo jeszcze raz powiem, 
że nie mówimy o tym, że czegoś nie zrobimy. Zrobimy tak samo szybko, tak samo sprawnie, 
tylko z innych środków. 
Tomasz Rafalski – Pan Dyrektor, pytał się o jedną rzecz na samym początku, ale mogło 
umknąć. On się zapytał o harmonogram. Czy miasto jest mu w stanie przedstawić jakikolwiek 
harmonogram i powiedzieć dzisiaj prosto w oczy, że od stycznia do marca będzie projekt, od 
marca do grudnia będzie robiona termomodernizacja, bo wiemy, że w tym roku już się nic nie 
zrobi, wiemy, ale czy możecie dzisiaj Panu Dyrektorowi, który jest odpowiedzialny za te dzieci, 
w dużej mierze jest odpowiedzialny za to w jakich warunkach się uczą, powiedzieć, jak widzicie 
to, co będzie w przyszłym roku. 
Jacek Wójcicki – oczywiście z tego względu, że będziecie mnie zaraz łapać za słówka 
i rozliczać, to nie jestem Państwu w stanie dzisiaj przedstawić harmonogramu co do dnia. 
Mogę powiedzieć jedno. Po dzisiejszej uchwale niezwłocznie ogłosimy przetarg na 
przygotowanie dokumentacji. Będzie dokumentacja wykonana, pamiętajcie, że wykonawca 
też musi mieć określony czas na to. Nie powiem Państwu w tej chwili, bo trzeba było by wrócić 
do poprzedniego przetargu, ile trwa procedura, ale nie będziemy jej wydłużać, więc ogłaszamy 
przetarg, dokonujemy wyboru wykonawcy, wykonawca przygotowuje dokumentację, 
następnie jest wykonywana ta dokumentacja i możemy przystępować do przetargu. 
Jan Kaczanowski – nie widzę więcej zgłaszających się, ogłaszam 5-minutową przerwę. 
 
 
Po przerwie: 
Jan Kaczanowski – pragnę poinformować, że projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 994B - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
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Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz 
Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak 
PRZECIW (6) 
Anna Kozak, Halina Kunicka, Jerzy Sobolewski, Robert Surowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Alicja Burdzińska, Maria Surmacz  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Ad.18 Druk nr 995B - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z objaśnieniami ujętymi z 
załączniku nr 2 do uchwały, które stanowią uzasadnienie podjęcia zmian, został radnych 
dostarczony. Ponadto poinformował, że projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 995B - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2022-2047.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Anna Kozak, Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2022-2047, stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Ad.19 Druk nr 996 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
Piotr Wilczewski – mam tylko krótkie pytanie. Czy my te kredyty będziemy kiedyś spłacali, czy 
je traktujemy jako takie obrotowe, że w dalszym ciągu będziemy kredytować tutaj nasze 
inwestycje. 
Agnieszka Kaczmarek – Skarbnik Miasta – odpowiadając na pytanie radnego Wilczewskiego, 
tak oczywiście, spłacamy cały czas zaciągane kredyty. Obecnie Wieloletnia Prognoza 
Finansowa przewidująca zaciągnięte dotychczas kredyty i planowane do zaciągnięcia jest do 
2047 roku. Także w tym terminie planujemy spłacić nasze zobowiązanie. 
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Jan Kaczanowski – pragnę poinformować, że projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 996 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Anna Kozak, Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu, stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
 
Ad.20 Druk nr 991 - podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotyczącego współdziałania przy realizacji zadania 
polegającego na przeglądzie obszaru i granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 991 - podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego 
dotyczącego współdziałania przy realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru i 
granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Anna Kozak, Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
Podjęta uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 
współdziałania przy realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru i granic 
aglomeracji Gorzów Wielkopolski, stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
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Ad.21  Druk nr 984 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcia umowy 
użyczenia nieruchomości na 10 lat. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 984 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcia umowy użyczenia 
nieruchomości na 10 lat.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcia umowy użyczenia nieruchomości na 
10 lat, stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Ad.22 Druk nr 985 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla 
obszaru położonego pomiędzy ulicami: Koniawską, Kobylogórską i Krótką. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 37 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 985 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ulicami: 
Koniawską, Kobylogórską i Krótką.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
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Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ulicami: 
Koniawską, Kobylogórską i Krótką, stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Ad.23 Druk nr 986 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla 
obszaru położonego na południe od ul. Walczaka, pomiędzy ul. Silwanowską i 
wschodnią granicą miasta. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 39 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 986 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego na południe od 
ul.Walczaka, pomiędzy ul. Silwanowską i wschodnią granicą miasta.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego na południe od 
ul.Walczaka, pomiędzy ul. Silwanowską i wschodnią granicą miasta, stanowi załącznik nr 40 
do protokołu. 
 
Ad.24 Druk nr 987 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla 
obszaru położonego pomiędzy ul. Piłsudskiego, ul. Czereśniową, ul. Walczaka i 
Parkiem Kopernika. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 41 do protokołu.  
Adam Kwiecień – mieszkaniec Gorzowa – szanowni radni macie podjąć za chwilę decyzję w 
sprawie zmian w miejscowym planie przestrzennego zagospodarowania dotyczącego obszaru 
między ul. Czereśniową, Piłsudskiego i Parkiem Kopernika. Na wstępie chcę powiedzieć, 
żebyście albo odłożyli ten temat, albo poświęcili mu trochę więcej czasu aniżeli na te 
poprzednie 2 uchwały. A dlaczego? Mam wątpliwości czy wszyscy Państwo zapoznaliście się 
w ogóle z całym tym projektem uchwały, który ma 11 kartek dwustronnych. Szczegółów 
mnóstwo tam jest i plan, na który moglibyście patrzeć i podejmować decyzję, to ta decyzja 
będzie obarczona pewnymi błędami. O co chodzi? Ja jako jeden z prawie 70 mieszkańców 
miasta złożyłem propozycję zmian, ewentualnie wniosków do uwzględnienia w tym 
miejscowym planie przestrzennego zagospodarowania dotyczącego właśnie tego terenu. Jest 
to naprawdę ładny fragment miasta i jeśli popełnimy błąd, to będzie już to nieodwracalne. 
Czego dotyczyły nasze propozycje? Przede wszystkim mieliśmy na uwadze ochronę otuliny 
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naturalnej, Parku Kopernika. Ładny zespół parkowy, który został w dużej mierze uszczuplony 
poprzez autostradę wybudowaną przez ten park i 2 duże ronda skrajne - Rondo Ofiar Katynia 
i Rondo Piłsudskiego i praktycznie został od strony wschodniej fragment tego parku, który, jeśli 
zdecydujemy się na zabudowę projektowaną w tej uchwale w tej części od ul. Piłsudskiego a 
między tą stacją paliw, to wtedy dokonamy zupełnego uszczuplenia tej wschodniej części 
parku i w zasadzie sprowadzimy go do roli skweru, który nie będzie zupełnie zintegrowany, 
chyba że potraktujemy tą kładkę przez środek z resztą tego parku. Dlatego złożyliśmy 
propozycje, by tę część działki przylegającą bezpośrednio do parku pozostawić, ona już 
zresztą w sposób naturalny stała się obszarem takim zielonym, żeby pozostawić i w 
perspektywie przyłączyć do parku. Czym uzasadnialiśmy? Ano tym, że przecież na zapleczu 
projektowanego osiedla są zbiorniki na wodę i 2 potężne kolektory prowadzące wodę, które 
zaopatrują przecież większą część miasta. To były takie nasze główne uwagi i propozycje do 
uwzględnienia. Czy zostały uwzględnione? Oczywiście nie. Zostały odrzucone, a ja zostałem 
potraktowany jako tylko listonosz ze wzmianką, że osoba prywatna wniosła uwagi w imieniu 
grupy mieszkańców. A to nieprawda. Jestem członkiem tej dużej grupy mieszkańców, większej 
chyba ilościowo aniżeli tu jesteśmy na tej sali gdzie będziemy podejmowali tą decyzję. Na 
koniec takie odniesienie historyczne. Landzberczycy powołali Towarzystwo Upiększania 
Miasta i między innymi dzięki temu towarzystwu skupywali grunty od prywatnych właścicieli i 
mamy w spuściźnie Park Siemiradzkiego, z którego jesteśmy bardzo dumni. My mamy szansę 
zachować otulinę uszczuplonego już naprawdę fajnego zespołu parkowego - Parku Kopernika 
i dlatego jestem za tym, żeby i proszę Państwa o to, żebyście przychyli się do tego wniosku, 
żeby pozostawić ten fragment jeszcze wolnego terenu, bo jak go zabudujemy, to już 
bezpowrotnie, już nie upiększymy tego park. 
Piotr Wilczewski – dziękuję bardzo Panu Adamowi, że zabrał głos w tej sprawie w imieniu 
mieszkańców. Tu należy zwrócić uwagę, że oczywiście rozumiemy potrzeby mieszkaniowe, 
ale jednak budowanie w obrębie parku tych kolejnych blokowisk, to chyba trochę mija się 
z celem i o ile rozumiem, że teren zaznaczony na rysunku jako 2MW, to już jest w prywatnych 
rękach i tutaj to otulina parku została zaznaczona, że tam nie będzie mógł zabudować tylko 
część działki będzie możliwa do zabudowy, o tyle działka oznaczona jako 1MW tutaj na tym 
planie, to jednak połowę działki ma już prywatny właściciel i domyślam się, że już pewnie tam 
wychodził, żeby ta druga część również została, że tak powiem, zmieniona na te cele i pewnie 
ktoś będzie chciał ją kupić i zbudujemy kolejne osiedle tam. Należy pamiętać, że jako miasto 
nie tworzymy nowych terenów rekreacyjnych dla naszych mieszkańców, jest to znikoma ilość. 
Tutaj ostatnio mieliśmy dyskusję na temat właśnie tworzenia pumptracka w Parku 750-lecia. 
To miejsce, ta działka byłaby idealna, byłaby niedaleko skateparku, byłaby przy samym parku, 
z idealnym dojazdem, między szkołami to świetne miejsce, żeby tam ulokować takie miejsce, 
a nie tutaj budować kolejne blokowisko przy samym parku. Już mamy na działce 6MW, gdzie 
nam powstało osiedle małe. Oczywiście park tam kilka drzew zawsze ucierpi, ale też 
pamiętajmy, że tutaj przy tej ścieżce, przy której chcecie budować, żeby sprzedać na 
blokowisko, tam są groby i tam jeszcze w ziemi są grobowce, które w dalszym ciągu tam są, 
jeszcze ekshumacji nie było w tym miejscu, więc apeluję, żeby jednak tego nie robić, bo 
niedługo naprawdę sprzedamy każda wolną działkę w naszym mieście. Patrzyliśmy na WPF, 
mówiliśmy, że co roku, chyba w tym roku 17 mln zł, w przyszłym roku 16 mln zł chcemy 
uzyskać ze sprzedaży nieruchomości. Co roku jest coraz mniej, ale pytanie czy tak będziemy 
sprzedawać za każdym razem, jak będzie nam brakowało określonych środków w budżecie, 
czy zostawimy coś dla potomnych? To nie jest metoda, żebyśmy sprzedawali każdy zielony 
skrawek w tym mieście pod budownictwo mieszkaniowe. Powinniśmy się zastanowić, jak to 
miasto ma wyglądać za ileś lat. Rządy każdego się kiedyś kończą, kadencja każda się kiedyś 
kończy, ale zostawmy to miasto dla potomnych. Nie może być tak, że każdy skrawek przy 
Parku Kopernika sprzedamy i będziemy tylko osiedla budowali. 
Jacek Szymankiewicz – najpierw chciałem wyjaśnić, odnosząc się do słów p. Adama i radnego 
Wilczewskiego, którzy wskazują, że uszczuplamy, p. Adam wskazał, że uszczuplamy 
wschodnią część parku. Plan w ogóle nie obejmuje teren parku, w ogóle nie ingerujemy w 
teren parku. Co więcej, właśnie konserwujemy ustaleniami planu w tej części wschodniej 
przeznaczenie terenu pod zieleń. Tamta zieleń, która jest jakby naturalną jakby odnogą parku, 
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ona pozostaje i ona nie będzie usuwana. Co do tego, że nie tworzymy nowych terenów 
rekreacyjnych, w dopiero co uchwalonym planie dla ul. Koniawskiej, Kobylogórskiej i Krótkiej, 
to było 2 punkty wyżej, zrezygnowaliśmy z części terenów, które były przeznaczone pierwotnie 
pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną, tam przy ul. Zbąszyńskiej i stworzyliśmy tam 
enklawę właśnie zieleni diagnozując, że w tamtym obszarze brakuje takiego miejsca, które by 
stanowiło miejsce rekreacji. Tu teren oznaczony symbolem 1MW/U jest terenem stanowiącym 
własność prywatną, ale również własność miasta. Jest to teren, który jest w obszarze 
zurbanizowanym, w pełni uzbrojonym w pełne media, dobrze obsługiwanym w zakresie 
komunikacji publicznej. Tutaj naprawdę jest bardzo dobrze, jeśli chodzi i o tramwaj, 
i o autobusy. Poza tym jest to teren, który ma bardzo dobrą infrastrukturę społeczną. Mamy 
tutaj szkoły, mamy przedszkola, są punkty usługowe, są sklepy. Cała ta infrastruktura skutkuje 
tym, że jak mieliśmy dyskusję na poziomie studium, z których terenów rezygnować pod 
zabudowę mieszkaniową, to wskazywaliśmy takie tereny na obrzeżu miasta, które są słabo 
skomunikowane, gdzie właśnie nie ma tej infrastruktury społecznej, gdzie jest problem z 
dojazdem, potem z korkami. Tutaj takich problemów nie mamy i powinniśmy właśnie 
uzupełniać zabudowę mieszkaniową po to, żeby oferta dla nowych mieszkańców, ale też dla 
polepszenia warunków mieszkaniowych dla obecnych mieszkańców była na tyle bogata, żeby 
po pierwsze wpływać troszkę na ceny mieszkań, które są przecież wysokie, a po drugie, żeby 
podaż tych terenów też zachęcała właśnie do budowania w takich miejscach, gdzie jeszcze 
raz podkreślam, mamy pełną infrastrukturę społeczną, a ona jest najważniejsza. Tutaj nie 
musimy budować żadnej szkoły, żadnego przedszkola, żadnych punktów usługowych czy 
handlowych. Także myślę, że jeśli chodzi o ten teren 1MW/U, to jest jedno z lepszych miejsc 
do zainwestowania pod zabudowę mieszkaniową, tym bardziej że z tyłu tego terenu owszem 
są kolektory, ale jest już istniejąca zabudowa, tam się mieści siedziba chyba Trans Wod-Kan 
- spółki córki PWiK, gdzie jest prowadzona działalność usługowa. W związku z tym ten teren 
jest zainwestowany w pobliżu, a linia opracowania tak naprawdę wyznacza granice parku 
i jeszcze raz podkreślę, w żaden fragment parku nie ingerujemy. 
Piotr Wilczewski – odnośnie terenu, że jest idealny pod mieszkaniówkę, to oczywiście zdaję 
sobie z tego sprawę, tak jak wiele innych terenów jest idealnych, a jednak nie stawiamy tam 
bloków. Należy pamiętać, że nie każdy teren, który będzie idealny pod mieszkaniówkę, należy 
sprzedać od razu i pozwolić, żeby tam kolejne osiedle powstawało. Sprzedaliśmy teren na 
poligonie i jakoś nam nie przeszkadzało przez 10 czy ileś lat, że tam nie dojeżdża żaden 
autobus, że nie ma tam przedszkola, szkoły ani boiska. Jakoś nikomu to nie przeszkadzało, 
a teraz będziemy się zastanawiali, czy to jest idealne miejsce dla dewelopera czy nie, bo tutaj 
ma świetnie skomunikowane. To trochę albo w tą, albo w tą idziemy. Nie możemy mówić, że 
to jest idealna działka, świetnie skomunikowana, ma ładny widok z okna i dodatkowo tutaj 
dojedzie wszędzie autobusem i tramwajem, i dlatego sprzedajemy tą działkę. Zostawmy coś 
dla mieszkańców. Zróbmy teren rekreacyjny, zróbmy dodatkowy plac zabaw, zróbmy 
pumptrack, zróbmy tereny rekreacyjne. To też tak można, nie trzeba wszystkiego sprzedawać. 
Robert Surowiec – mam tylko taką uwagę techniczną, bo w związku z tą uchwałą około 70 
mieszkańców podpisało pismo, które miało zostać skierowane do radnych Rady Miasta i z tego 
co się orientuję, to większość radnych nie otrzymała tego pisma. Być może to jest w skrzynce, 
ale otrzymujemy na maila bardzo wiele różnych pism, które są kierowane do nas, a czasem 
nie są kierowane do nas, a bardzo rzadko się zdarza, że duża grupa niemalże 100 
mieszkańców podpisuje się pod czymś i chciałbym poprosić, żeby tego rodzaju pisma były też 
na maila do nas wysyłane. 
Jan Kaczanowski – jest to niemożliwe, wówczas, kiedy są kierowane jakiejkolwiek pisma i one 
są kierowane tak, żeby poinformować radnych, żebym nie zrobił adnotacji, żeby wszyscy radni 
je otrzymali, ale sprawdzę to, jest to według mnie niemożliwe, ale sprawdzić nie zaszkodzi. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – tylko 2 słowa gwoli uzasadnienia głosowania mojego i klubu. 
Chciałam powiedzieć, że to nie jest zły plan. Chciałam powiedzieć, że widziałam gorsze, ale 
może źle by to zabrzmiało. To nie jest zły plan, bo te tereny rzeczywiście, ścisła zabudowa to 
to nie jest, ale są tam zabudowania takie osiedlowe, typowo budynki wielorodzinne i jest 
szkoła, tak jak p. Szymankiewicz powiedział i w niektórych z tych miejsc rzeczywiście aż by 
się prosiło, żeby uzupełnić tą zabudowę właśnie z tego powodu, tutaj jakby głos polemiczny, 
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to nie chodzi o interes dewelopera, tylko chodzi o to, że jeżeli mamy tą zabudowę taką miejską 
i tam jest infrastruktura i społeczna i ta infrastruktura w postaci instalacji, sieci i tak dalej, to 
taniej jest generalnie dla wszystkich, bo nie trzeba budować drogi, nie trzeba budować sieci 
kanalizacji, wody itd., co też idzie z naszych podatków. Nie spływa to, nie jest to 
suburbanizacja, czyli nie zabudowujemy pola kukurydzy i nam bardziej się opłaca zabudować 
taki teren niż gdzieś w polu, czy właśnie tak jak zrobiliśmy to na Osiedlu Europejskim, co dzisiaj 
widzimy już, że niesie za sobą pewne konsekwencje w tym finansowe. Oczywiście wolałabym, 
żeby część tego terenu 1MN była zabezpieczona na zieleń, natomiast już w studium 
podjęliśmy decyzję, że przeznaczamy ten teren na mieszkaniówkę, a studium 
podejmowaliśmy rok temu, 1,5 roku temu, więc jest to teraz taka konsekwencja. Nie 
chciałabym tutaj wpadać w jakieś demagogiczne klimaty, żeby teraz nagle się kłaść Rejtanem 
i powiedzieć, że to był błąd, że nie przeczytaliśmy tego studium w zakresie tej działki, ale jeżeli 
przeznaczamy na zabudowę mieszkaniową jakiś teren, to wydaje mi się, że już w konsekwencji 
powinniśmy teraz się tego trzymać. A Park Kopernika jest fajnym terenem zielonym i jest 
w planie miejscowym też ta 20-metrowa otulina wzdłuż granicy parku. Mogę jedynie poprosić 
o to, żeby rzeczywiście na tym osiedlu bardziej zainwestować w taką infrastrukturę dla 
mieszkańców, już mówimy o tym osiedlu jakby na północ od ul. Czereśniowej, bo tam jest 
rzeczywiście bardzo dużo bloków, terenów zielonych. Tam też miasto i spółdzielnia dosyć to 
intensywnie zabudowują. Być może tam powinniśmy trochę rzadziej tą zabudowę już 
projektować, żeby nie nabić tego osiedla tak strasznie i tam zadbać o te tereny zielone jako 
takie powiedzmy zadośćuczynienie w stosunku do tego terenu. 
Jacek Szymankiewicz – chciałem uzupełnić informację co do terenów rekreacyjnych. Radny 
Wilczewski wskazywał, że tych trenów brakuje. Pewnie zawsze się uda gdzieś znaleźć takie 
miejsce, gdzie można powiedzieć, że tych terenów brakuje, natomiast tutaj wydaje mi się, że 
nie, że zarówno mamy duże boisko od ul. Czereśniowej, są boiska do siatkówki, jest teren 
takiego boiska wielofunkcyjnego przy zespole szkół. Także tych terenów takich typowo 
rekreacyjnych jest sporo i tuż po sąsiedzku jest skatepark, jest właśnie Park Kopernika. Także 
całość otuliny tego terenu również stanowi uzupełnienie funkcji dla przeznaczenia. 
Jan Kaczanowski – radny Robercie prosiłem, żeby sprawdzić i kierownik BRM poinformowała 
mnie, tak jak w każdym przypadku, że tak, te podpisy były w skrzynkach dla wszystkich 
radnych. Co do tego nie mam wątpliwości. 
Robert Surowiec – właśnie o tym mówiłem, że prawdopodobnie to się znalazło w skrzynkach, 
natomiast miałbym prośbę, bo wiele informacji z Biura Rady Miasta dostajemy mailowo, 
czasem mniej ważnych, a to było kierowane do nas i było kierowane przez dużą grupę 
mieszkańców, a nie każdy często zachodzi i zagląda w skrzynki. Jeśli dostajemy część rzeczy 
mailami, to tego typu informacje, uważam że ważną, powinni dostać mailem. Tylko o to proszę. 
Piotr Wilczewski – chciałbym zwrócić uwagę, że to boisko jest zamknięte, nie jest do użytku 
dla mieszkańców. Boiska do siatkówki również są zamknięte i nie są do użytku dla 
mieszkańców, a także to boisko szkolne również jest zamknięte, więc prosiłbym, żeby nie 
mówić, że są zapewnione boiska i są do użytku dla mieszkańców. Nie są. 
Jan Kaczanowski – projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki 
i Rozwoju. Pragnę poinformować, że do tej uchwały została wniesiona uwaga zawierająca 3 
kwestie. Uwaga została przegłosowana na wczorajszej Komisji Gospodarki i Rozwoju zgodnie 
ze sposobem rozpatrzenia przez Prezydenta Miasta. Przypominam, że Prezydent Miasta nie 
przychylił się w całości do wniesionej uwagi. Przystępujemy do głosowania uwagi zgodnie ze 
sposobem rozpatrzenia przez Prezydenta Miasta, następnie przystąpimy do głosowania nad 
uchwałą. 
 
Głosowano w sprawie: 
rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwagi nr 1A zgłoszonej do wyłożonego do 
publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Piłsudskiego, 
ul.Czereśniową, ul. Walczaka i Parkiem Kopernika. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak 
PRZECIW (2) 
Tomasz Rafalski, Maria Surmacz  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina 
Kunicka, Jerzy Sobolewski, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Głosowano w sprawie: 
rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwagi nr 1B zgłoszonej do wyłożonego do 
publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Piłsudskiego, 
ul.Czereśniową, ul. Walczaka i Parkiem Kopernika. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 11, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak 
PRZECIW (1) 
Tomasz Rafalski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (11) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina 
Kunicka, Jerzy Sobolewski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Głosowano w sprawie: 
rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwagi nr 1C zgłoszonej do wyłożonego do 
publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Piłsudskiego, 
ul.Czereśniową, ul. Walczaka i Parkiem Kopernika. 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak 
PRZECIW (2) 
Tomasz Rafalski, Maria Surmacz  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina 
Kunicka, Jerzy Sobolewski, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
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Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 987 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy 
ul.Piłsudskiego, ul. Czereśniową, ul. Walczaka i Parkiem Kopernika.  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak 
PRZECIW (5) 
Alicja Burdzińska, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Piotr Wilczewski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Jerzy 
Sobolewski, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Pieńkowski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego pomiędzy 
ul.Piłsudskiego, ul. Czereśniową, ul. Walczaka i Parkiem Kopernika, stanowi załącznik nr 42 
do protokołu. 
 
Ad.25 Druk nr 988 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru położonego w rejonie ul. Warszawskiej i ul. 
Słabońskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 43 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 988 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ul.Warszawskiej i ul.Słabońskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
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Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ul. Warszawskiej i ul. Słabońskiego, stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Ad.26 Druk nr 989 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru położonego przy ulicy Jana Janockiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 45 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 989 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
przy ulicy Jana Janockiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak 
BRAK GŁOSU (5) 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
przy ulicy Jana Janockiego, stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Ad.27 Druk nr 990 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru położonego w rejonie ulic: Pomorskiej i 
Chemicznej. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 47 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 990 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ulic: Pomorskiej i Chemicznej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria 
Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
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BRAK GŁOSU (5) 
Anna Kozak, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ulic: Pomorskiej i Chemicznej, stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Ad.28 Druk nr 971 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 971 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert 
Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Anna Kozak, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie przekazania skargi, stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Ad.29 Druk nr 974 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 974 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie przekazania skargi, stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
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Ad.30 Druk nr 972 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 972 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Ad.31 Druk nr 997 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 997 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz 
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
Ad.32 Druk nr 998 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 998 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Ad.33 Druk nr 999 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 999 - podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
Ad.34 Druk nr 973 – podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania 

anonimowej skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 973 – podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
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Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie pozostawienia bez rozpoznania anonimowej skargi, stanowi 
załącznik nr 55 do protokołu. 
 
Ad.35 Druk nr 970 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali wraz z 
protokołem nr 2 ze spotkania Zespołu ds. oceny merytorycznej wniosków o przyznanie 
Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wlkp. z dnia 19 sierpnia 2022 roku, który stanowi 
załącznik nr 56 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 970 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Podjęta uchwała w sprawie przyznania odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Ad.36 Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I półrocze 2022 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi 
za I półrocze 2022 roku wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 58 do protokołu. Pragnę 
poinformować, że sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju. W 
związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że 
Rada Miasta przyjęła sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I półrocze 
2022 roku do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.37 Informacja o stanie realizacji inwestycji miejskich stan na dzień 30.06.2022 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji inwestycji miejskich na 
dzień 30.06.2022 r. wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 59 do protokołu.  
Piotr Wilczewski – mam tutaj kilka pytań na temat inwestycji miejskich. Co 3 miesiące proszę, 
żeby dodać tam informację, na kiedy był termin pierwotnie zakładanego zakończenia 
inwestycji. Do tej pory nie mogę się doprosić pomimo tego, że w odpowiedzi na interpelację 
piszą Państwo, że zamieszczą taką informację. Dalej jej nie ma. Co prawda dostałem w 
odpowiedzi w ramach zapytania o dostęp do informacji publicznej taką odpowiedź. Nie będę 
czytał o ile są opóźnione poszczególne inwestycje, ale to jest więcej niż ostatnio mówiłem, 
więcej niż 10 lat. Mam takie pytanie. Jak właściwie wygląda teraz remont CEZiB-u? Na kiedy 
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jest planowane ukończenie budynku, który tam podlega pod konserwatora i czy analiza została 
zakończona, czy zostały podjęte jakiekolwiek kroki, kiedy właściwie zakończymy tą 
inwestycję? Drugie odnośnie „przemysłówki” - co tam właściwie się dzieje, bo prace żadne się 
nie odbywają? Możemy tylko spoglądać na płot, który tam stoi od dłuższego czasu i nic nie 
wiemy, co tam właściwie się dzieje. Trzecie pytanie dotyczy SP nr 1. Na jakim etapie są te 
prace i kiedy zostaną zakończone? Czwarte pytanie na temat, budowy ul. Łukasińskiego i 
Zawackiej. W SIWZ-ie, który był użyty do podpisania umowy, tam był zapis, że frezowanie i 
ułożenie nawierzchni na istniejącej jezdni Łukasińskiego i Bierzarina, wtedy jeszcze 
Bierzarina, ona była ujęta w SIWZ-ie, a ostatnio był ogłoszony przetarg, który wygrała firma 
Eurovia za 1.800.000 zł na wykonanie tych prac plus ułożenie studzienek kanalizacyjnych. 
Także pytanie w którym momencie zmienił się zakres prac, który wykonuje obecna firma na 
drodze DK22? 
Jacek Szymankiewicz – postaram się po kolei. Jeśli chodzi o CEZiB, aktualnie mamy 
wykonane projekty klatek schodowych. One zostały przekazane w budynkach 
administracyjnych, bo jeśli chodzi o budynek sportu, czyli halę sportową, została oddana do 
użytkowania. Jeśli chodzi o budynek warsztatów, z tego co pamiętam, w przyszłym tygodniu 
na początku tygodnia będzie przekazany do użytkowania. W budynkach administracyjnych w 
budynku A i budynku C wykonano projekty klatek schodowych. Te projekty przekazano do 
konserwatora zabytków do opiniowania. Mamy już chyba informację zwrotną, że konserwator 
nie ma uwag, także wykonawca ma tutaj już pełen front robót, jeśli chodzi o budynki 
administracyjne. Jeśli chodzi o „przemysłówkę” zgodnie z porozumieniem, które zawarliśmy z 
wykonawcą, pozostały do uzupełnienia drobne roboty budowlane związane z ochroną 
przeciwpożarową. Poprosiliśmy o wycenę, ponieważ wycena przekraczała próg przetargowy. 
Musimy ogłosić przetarg na roboty budowlane. Jeśli chodzi o SP1 po rozmowach z wykonawcą 
i inżynierem nadzoru w tym zakresie, ponieważ były błędy projektowe na części dotyczącej 
wentylacji z tego co pamiętam i dachu, zostało zlecone zaprojektowanie i ten projekt jest 
skończony. W tym tygodniu zostanie przekazany już do uzyskania opinii konserwatora. 
Następnie pozwolenie zamienne i po pozwoleniu zamiennym będą kontynuowane prace. Co 
do Łukasińskiego i Zawackiej mam prośbę do radnego o powtórzenie pytania, bo byłem 
wyłączony na chwilkę. 
Piotr Wilczewski – już powtarzam. Odnośnie Łukasińskiego i Zawackiej na stronie Urzędu 
Miasta w BIP-ie możemy znaleźć SIWZ czyli Specyfikacja Istotnych Warunków Zamówienia, 
numer mogę potem Panu podać i tam jest jasno napisane, że wykonawca jest zobowiązany 
do frezowania i ułożenia nawierzchni na istniejącej jezdni ul. Łukasińskiego i ul. Bierzarina. 
Jednakże w piątek zaczynają się prace, które wykonuje firma Eurovia z innego przetargu, która 
polega na tym samym plus na korekcji studzienek kanalizacyjnych i to są prace za 1 800 000 
zł i mam pytanie, w którym momencie czy to na radzie budowy zostało zmienione, że w zamian 
za jakieś tam inne prace, czy co właściwie się wydarzyło, że tutaj mamy kolejny przetarg i jeżeli 
Państwo wiedzą, co się wydarzyło, to prosiłbym o informację. 
Jacek Szymankiewicz – już odpowiadam. Stara jezdnia ul. Łukasińskiego i Zawackiej została 
wyłączona z przetargu na DK22 z uwagi na to, żeby nie wyłączyć ruchu w tym zakresie. To 
był pierwszy argument, a drugi ze względu na przekroczenie kwoty, którą mogliśmy 
wydatkować. To się zdarzyło zdaje się po drugim nieudanym przetargu, kiedy szukaliśmy 
oszczędności po to, żeby DK22 mogła być zrealizowana. Obecnie stara jezdnia ul. Zawackiej 
i Łukasińskiego to jest remont, to nie jest inwestycja i faktycznie ten remont wykonuje firma 
Eurovia. Ma za zadanie sfrezować nawierzchnię i ułożyć ponownie nakładkę asfaltową.  
Piotr Wilczewski – jedno takie pytanie techniczne. Czy ten SIWZ, który jest na BIP-ie, to nie 
powinien być podmieniony albo na inny patrzę. To w razie czego mógłbym prosić o aktualny, 
żeby został mi wysłany i odnośnie do Pana odpowiedzi, bo one tak szybko przeleciały. Pytanie 
o uszczegółowienie jeśli chodzi o CEZiB, mówimy o budynku B, który jest od ul. Szpitalnej i tu 
w dalszym ciągu trwa dyskusja, kiedy go zakończymy, żeby tutaj cały obiekt był gotowy dla 
mieszkańców. A odnośnie „przemysłówki” rozumiem, że tam została instalacja p-poż do 
zrobienia, ale chyba instalacja p-poż nie wystarczy nam, żeby wprowadzili się urzędnicy do 
tego budynku, bo jeszcze musimy zakończyć inwestycje polegającą na modernizacji 
wyposażenia obiektów kultury w Gorzowie, który zgodnie z informacją, którą nam tutaj 
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podaliście, zakończył się 31 lipca 2022 roku, więc proszę naprawdę, żeby ta informacja dla 
radnych, może większość radnych tego nie czyta, ale żeby była informacja, kiedy naprawdę 
te inwestycje mają się zakończyć. Kiedy była planowana pierwotna data zakończenia 
inwestycji, bo naprawdę tutaj patrząc na te dokumenty, które nam dajecie, to wychodzi na to, 
że one wszystkie w terminie się kończą, a w dostępie do informacji publicznej, którą od 
Państwa dostałem, pierwsza inwestycja przebudowa drogi wraz z torowiskiem Chrobrego 
i Mieszka, miała się zakończyć w październiku 2021 r., a zakończyła się w lipcu 2022 r. 
W waszych dokumentach nie ma tej informacji, więc naprawdę taką informację prosiłbym, 
żebyście na tym się skupili i podawali rzeczywiste informacje w tych dokumentach dla radnych, 
bo to jest chyba pokłosie tego wszystkiego, co Anna Kozak mówiła, że jednak te dokumenty, 
które dostajemy, jeżeli się nie dopytamy, to nic z nich nie wiemy. One są tak przygotowywane, 
żebyśmy nie wiedzieli, ile jest inwestycja opóźniona i na kiedy jest planowane zakończenie, 
ale to już taka dygresja. Także proszę o informację odnośnie „przemysłówki”, kiedy ona 
zostanie zakończona i kiedy pracownicy będą mogli się tam wprowadzić i o budynek B w 
CEZiB-ie. 
Jacek Szymankiewicz – na początek jeśli chodzi o ten przetarg na DK22. Oczywiście 
prześlemy Panu ostatni SIWZ. Zwracam tylko uwagę, że przy czytaniu zakresu inwestycji nie 
tylko SIWZ jest istotny, ale również pytania i odpowiedzi, bo te pytania, które są zgłaszane 
przez wykonawców, potencjalnych zainteresowanych, stanowią całość dokumentacji łącznie 
z SIWZ-em. Druga sprawa MCK, właśnie „przemysłówka” dzieliła się na 2 przedsięwzięcia. 
Pierwsza to „przemysłówka” czyli te piętro wysokie, drugie to MCK - instytucja kultury 
i faktycznie tam była zmiana. Pozwolenie zamienne dla części chyba parteru i pierwszego 
piętra, jak się nie mylę i drugiego piętra Pani dyrektor mi podpowiada, objęte zakresem MCK-
u i z tego powodu też nie może być oddany do użytkowania, nie może być oddana do 
użytkowania część wysoka z uwagi na to, że strażacy zakwestionowali jakby istnienie 2 stref 
pożarowych. Co do CEZiB-u i do budynku B wyjaśniałem już wcześniej na poprzednich 
sesjach, że ten budynek został wyłączony z zakresu inwestycji. W tej chwili jest zlecone 
projektowanie i przygotowywany projekt konstrukcyjny i łącznie z projektem architektonicznym 
będzie realizowany odrębnie. To jest poza CEZiB-em. Tu z Panią Prezydent się umówiłem w 
ten sposób, że budynek A i budynek C będzie wystarczający do zapewnienia obsługi, jeśli 
chodzi o część administracyjną i część dydaktyczną. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji w tym punkcie 
porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła informację o stanie realizacji 
inwestycji miejskich na dzień 30.06.2022 r. do wiadomości.  
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.38 Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 60 do protokołu. W związku z 
brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta 
przyjęła sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego do 
wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.39 Przyjęcie protokołu z LI, LII i LIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – pyta, czy radni mają uwagi lub pytania do protokołów z LI, LII i LIII sesji 
Rady Miasta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 8, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz 
Rafalski, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Piotr 
Wilczewski  
BRAK GŁOSU (8) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Marcin Kurczyna, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 9, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz 
Rafalski, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak 
BRAK GŁOSU (9) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Marcin Kurczyna, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 10, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, 
Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Tomasz Rafalski, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak 
BRAK GŁOSU (10) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Marcin Kurczyna, Sebastian 
Pieńkowski, Oskar Serpina, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Radosław Wróblewski  
 
Ad.40 Sprawy różne. 
 
Halina Kunicka – Pani Prezydent czy mogłaby Pani przypomnieć, co było zaplanowane w tym 
budynku B przy CZiB-ie, który jest teraz wyłączony? Bo teraz próbuję sobie przypomnieć i nie 
pamiętam właśnie, a za późno zareagowałam, już było zakończenie dyskusji. 
Małgorzata Domagała – to miał być budynek dydaktyczny, czyli budynek A, B i C miały być to 
budynki dydaktyczne, ale tak jak powiedział prezydent Szymankiewicz, wyłączyliśmy teraz 
budynek B i budynkiem dydaktycznym będzie budynek A i C i tam się jesteśmy w stanie 
pomieścić. 
Halina Kunicka – proszę mi powiedzieć czy jest zagrożenie, że ten budynek w ogóle nie będzie 
zrobiony? Czy jest to brane pod uwagę? 
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Małgorzata Domagała – tak, bierzemy pod uwagę to, że ten budynek może w ogóle nie być 
przygotowany dla naszych uczniów. Stąd po ostatnim spotkaniu, na którym też miałam 
przyjemność uczestniczyć, tak jak wcześniej mówiliśmy, ustaliliśmy, że to będą 2 niezależne 
budynki. 
Tomasz Rafalski – w sprawie Parku Słowińskiego. Dostaliśmy takie maile od jednej z 
mieszkanek i tym tematem Parku Słowiańskiego też się interesuję i ten park niezwykle lubię i 
jest bliski mojemu sercu. Jest to ostatni taki park w Gorzowie w zasadzie, w którym nic się nie 
dzieje. Został absolutnie zapomniany przy tych pięknych rzeczach, które się dzieją w 
niektórych parkach, pięknych i mniej pięknej, bo Park Róż powiedzmy sobie szczerze, to 
średnio mi się podoba w nowej wersji, ale ten park nie jest nawet w jakiś regularny sposób 
sprzątamy. Mam pytanie, jaka będzie dalsza historia tych schodów, których część została 
zrobiona od ul. Dąbrowskiego, które ciągną się aż tam na dół do ul. Kosynierów Gdyńskich? 
Jestem wysportowany i powiem szczerze, że to nie jest łatwe szybko przejść tymi schodami. 
Tam kępy trawy rosną z połamanych, betonowych bloków. To wygląda dramatycznie, jakby 
tam, nie wiem, z 10 lat kompletnie nikt nic nie zrobił i tak chyba jest. Zauważyłem część 
połamanych drzew po wichurach i wskutek normalnego życia parku zostało sprzątniętych, ale 
dalej tam wygląda to źle. Drewniane schody, którymi też można zejść niedaleko tych schodów 
w zasadzie już są całe zajęte igliwiem, liśćmi itd. W tym parku się specjalnie nic nie robi, tam 
się nic nie dzieje. Jest to smutne i przykre. Tam bardzo dużo mieszkańców jest w tych 
okolicach i oni często korzystają z tego parku. Osobiście też postanowiłem z tych pieniędzy, 
które tutaj przeznaczamy na swoje małe inwestycje miejskie, przeznaczyć 100 tys. zł na 
pewnego rodzaju powiedzmy wyznaczenie ścieżek, może troszeczkę tablic informacyjnych, 
ścieżek takich rekreacyjnych o różnej długości, żeby mieszkańcy mogli uprawiać sport, nordic 
walking, bieganie, spacery, ale to jest kropla w morzu tego, co by tam potrzebował ten park, 
ale przede wszystkim on by potrzebował zainteresowania ze strony władz miasta, a mam 
wrażenie, że go nie ma. Więc jeżeli może chociaż krótka informacja, czy macie w planach 
jakieś prace w Parku Słowiańskim chociażby porządkowe lub jakikolwiek plan na te schody, 
które w zasadzie trzeba dokończyć, bo podejrzewam, że o tym myśleliście, tylko nie znam 
jakby tej dalszej historii. 
Piotr Wilczewski – jak już tutaj radny Rafalski zaczął temat schodów, to mam pytanie odnośnie 
Parku Róż i schodów, które tam są robione. Na kiedy planowane jest zakończenie tej inwestycji 
i czy miasto ponosi jakiekolwiek koszty z tym związane, czy to wszystko robi wykonawca w 
ramach gwarancji? Tak samo o pomosty plastikowe, które są w Parku Róż i które są już 
popękane i są na nich dziury. Kiedy to zostanie wyremontowane i czy również to będzie 
kompozytowe? Czy one zostaną wykonane w ramach gwarancji? O zjazd dla wózków w Parku 
Róż, z którego można zjechać na tyłku i który jest cały pokryty ptasimi kupami. Kiedy to będzie 
posprzątane i zrobione? Tam miała być nakładka zrobiona specjalna, żeby nie było tak ślisko. 
Przez środek Parku Róż biegnie taka alejka i na końcu jest zjazd dla wózków, z którego nikt 
nie korzysta, bo się nie da po prostu. I pytanie odnośnie Sikorskiego, bo mamy tam piękne 
zakończenie inwestycji niedługo, tramwaje już jeżdżą i pytanie o schody przy Filipince. One 
zostały wykonane tak samo jak te w Parku Róż. Również się po nich nie da zjechać wózkiem, 
bo można wylądować na plecach i ten murek przy Filipince, który tutaj został wykonany, takie 
płytki położone jak do domu, do łazienki można powiedzieć i które wystają centymetr poza 
obrys. One są idealnie na wysokości głowy dziecka. Jak dziecko idzie takie roczne, to idealnie 
właśnie taka płytka na rogu może mu się wbić w czoło. I pytanie, kto w ogóle to nadzoruje, kto 
to sprawdza, czy naprawdę jesteśmy ślepi na to przy odbiorach, czy miasto nie prowadzi 
żadnego nadzoru nad tymi inwestycjami, że na koniec mamy litanię 50 różnych usterek? To 
jest takie trochę niepoważne, zwłaszcza że 3 lata temu pisałem taką interpelację i prosiłem, 
żebyśmy przy projektowaniu schodów, zjazdów dla wózków patrzyć na wytyczne Polskiego 
Związku Osób Niepełnosprawnych to chyba było i tam jasno było powiedziane, jakie 
nachylenie schodów powinno być, co jaki czas powinny być stopnie, co ile powinny być 
zabiegi. My tego nie zrobiliśmy w ogóle. Właśnie te zjazdy przy Filipince to jest idealny przykład 
tego, że nawet zjazd o długości 1,5 metra psujemy i nie wiem, czy to projektanci są tacy słabi, 
czy nikt na to naprawdę nie zwraca uwagi, tylko przerabiamy inwestycje. Naprawdę co 
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inwestycję mamy takie problemy. To może są jakieś takie pierdoły, ale to są takie niedoróbki, 
które naprawdę irytują wszystkich. 
Iwona Olek – w pierwszej kolejności chciałam się odnieść do wypowiedzi radnego Rafalskiego 
i pytania dotyczącego planów i działań w zakresie pielęgnacji i inwestycji w Parku Słowiańskim. 
W kwestii schodów, które wymagają przebudowy w tym momencie po zgłoszeniu i ujawnieniu 
wad, które muszą być naprawione, schody będą przebudowane. Tutaj o szczegóły za 
chwileczkę poproszę dyrektor Kuźbę, żeby wskazała jak to wygląda terminowo i jak to będzie 
realizowane. Natomiast w samym Parku Słowiańskim oprócz schodów podejmowane są też 
działania w zakresie modernizacji Parku Słowiańskiego i planowane są również te, o których 
Radny wspomniał z propozycji ze zgłoszonych tych pomysłów radnych. To też tutaj Dyrektor 
uzupełni jak to wygląda w czasie. Natomiast w kwestii pielęgnacji Parku Słowiańskiego, ale 
też innych parków w mieście widzimy, że ta pielęgnacja i efekty wykonywanej pracy przez 
wykonawców, z którymi miasto ma podpisane umowy, nie są zadowalające. Obecnie 
realizujemy umowy wieloletnie, które kończą się w marcu przyszłego roku, ale już podjęliśmy 
działania, żeby podobnie jak w przypadku części zamówień, które w czerwcu tego roku zostały 
w ramach zamówienia publicznego, ale w formule in-house przekazane do spółki miejskiej i 
widzimy te efekty i jakość wykonywanych prac jest znacznie lepsza. Sami mieszkańcy też to 
zauważają. Podobnie planujemy jak najszerszy zakres przekazywać sukcesywnie właśnie w 
tej formule. Do tego czasu oczywiście zwiększyliśmy kwestie kontroli. Tu wszędzie, gdzie tylko 
umowa i zapisy podpisanych, realizowanych umów na to pozwalają, są naliczane kary, są 
dyscyplinowani wykonawcy, więc o jakość wykonywanych usług staramy się dbać, natomiast 
kwestie utrzymania parków, pielęgnacji to jest temat, który chcemy kompleksowo rozwiązać 
po tym, jak te umowy teraz z różnymi wykonawcami na części mniejsze zostaną zakończone. 
W kwestii pytania i wypowiedzi Pana radnego Wilczewskiego, schody w Parku Wiosny Ludów 
są wskazane w protokole usterkowym po wykonaniu tej inwestycji i wykonawca jest 
zobowiązany do naprawy tych schodów. Od samego początku jak zostały rozpoczęte te prace 
poprawkowe, wykonawca ma 10 tygodni na wykonanie. Termin mija 13 września, więc Wydział 
Gospodarki Komunalnej i Transportu monitował również poprzez nadzór inwestorski, który tak 
jak w każdej inwestycji również tutaj ma uprawnienia i wskazuje na nieprawidłowości, które 
mają miejsce w trakcie realizacji. Monitowaliśmy, początkowo te informacje dotyczyły 
problemów z materiałami. W związku z tym, że część tych materiałów wykonawca odzyskuje 
z rozebranych schodów i docina je poza miejscem parku w warsztacie, przez pewien czas tam 
te prace nie postępowały. Mamy odpowiedź od wykonawcy, że intensyfikacja tych prac w 
najbliższym czasie nastąpi. Oczywiście za te naprawy miasto nie będzie dodatkowo płacić. To 
jest w protokole usterek. Część z tych rzeczy, o których Radny wspominał, również się tam 
znajdują, także teraz trwa proces zgodnie z tym, co zapisane jest w protokole odbioru 
inwestycji proces poprawy tychże wskazanych usterek. Proszę jeszcze p. Dyrektor 
o uzupełnienie informacji w zakresie działań podejmowanych w Parku Słowiańskim i też tych 
dokładniejszych dotyczących Parku Wiosny Ludów. 
Agnieszka Kuźba – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Transportu Publicznego – 
uzupełniając wypowiedź prezydent Iwony Olek może w pierwszej kolejności jeżeli chodzi 
o Park Słowiański i te kwestie związane z utrzymaniem zieleni, porządku, a właściwie 
nieusuwanie, jak to określił radny Rafalski, połamanych drzew. Sukcesywnie w bieżącym roku 
staramy się odpowiadając na prośbę również mieszkańców, bo takie sygnały do nas docierają, 
w ramach wycinek pozostawiać pnie w bezpieczny sposób usytuowane dla mieszkańców, dla 
ruchu, dla użytkowników w kontekście uwarunkowań klimatycznych, w kontekście tworzenia 
domków, uli i takich siedlisk typowo dla owadów, dla małych zwierząt. Mamy takie sygnały, 
aby z terenu parku, który ma charakter leśny, to nie jest park tak zorganizowany 
infrastrukturalne jak inne te, gdzie mamy place zabaw, czy tereny z fontannami. Jest to park 
o charakterze leśnym i w miejscach, które są bezpieczne, aby pozostawić właśnie takie 
powalone drzewa czy drzewa, które wymagają wycinki, część takich pni zostaje i one tam 
fizycznie mogą być obserwowane przez dłuższy czas, że zalegają i zalegać będą, bo taki 
kierunek przyjęliśmy. Jeżeli chodzi o schody, tutaj dalszy odcinek, który Pan zgłosił od 
ul. Dąbrowskiej do Kosynierów Gdyńskich. Jeszcze dzisiaj był podejmowany z Panem przed 
sesją kontakt w celu ustalenia, czy w ramach środków, które mamy do dyspozycji, jeszcze w 
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bieżącym roku - około 100 tys. zł np. zlecić dokumentację projektową w obszarze tych 
schodów na dalszym odcinku, bo środki w wysokości 100 tys. zł i te plany, które wszyscy 
przedstawiamy, są ograniczone. Trzeba podjąć decyzję ewentualnie jaką ilość koszy, ławek, 
tablic informacyjnych i w jakim kierunku te środki zagospodarować. Jeżeli chodzi o szersze 
potrzeby w zakresie Parku Słowiańskiego, to tak naprawdę dotyczą one ciągów pieszych, 
schodów, chodników, bo sama ta szata roślinna i wygląd tego parku o charakterze leśnym nie 
wymaga tutaj ingerencji w postaci budowy olbrzymich, przestrzennych, infrastrukturalnych 
i rekreacyjnych obiektów. Prace porządkowe są realizowane przez firmę, która, tak jak Pani 
Prezydent wskazała, w tej chwili zajmuje się do marca utrzymaniem parków w zakresie 
czystości zieleni. Prace są wykonywane kilka razy w tygodniu. Są miejsca, w ramach których 
oczywiście ta intensyfikacja czynności powinna być znacznie większa tam, gdzie mieszkańcy 
przechodzą i postaramy się tutaj właściwie ten zakres wyegzekwować. Park Wiosny Ludów - 
schody jeżeli chodzi od strony Kosynierów Gdyńskich, to Pani Prezydent pełną informację 
przedstawiła. Jeszcze w poniedziałek bieżącego tygodnia odbyło się na miejscu spotkanie 
z inspektorem nadzoru, z wykonawcą, z podwykonawcą tak, żebyśmy mieli pewność, pomimo 
tego, że termin 13 września przed nami, że te pracy są realizowane właściwie. Wykonawca na 
poniedziałkowym spotkaniu potwierdził, że termin wrześniowy nie jest zagrożony. Oczywiście 
jeżeli nie wykona prac w wyznaczonym terminie lub wykona je niewłaściwie, w ramach umowy 
mamy możliwość naliczenia kary. Zjazd i zgłoszenie p. Wilczewskiego w odpowiedzi na 
interpelację, którą myślę, że już Pan na pewno otrzymał, jest informacja, że będzie jeszcze 
w bieżącym roku, może tej informacji nie uszczegółowiliśmy co do daty, ale w IV kwartale 
w ramach tej lokalizacji, ten zjazd zostanie pokryty specjalną powłoką uszorstniającą. Mamy 
nadzieję, że taka forma tutaj poprawy użytkowania, faktycznie niedogodności zgłaszane przez 
część mieszkańców zniweluje. 
Jacek Szymankiewicz – radny powiedział, że schody przy Filipince na Sikorskiego, to 
przyznam się, wpadłem w lekką panikę i starałem się to zlokalizować. Rozumiem, że chodzi 
o dawną Filipinkę przy Chrobrego. Schody zostały wykonane w zeszłym tygodniu, także 
zapraszam do sprawdzenia. Jeśli chodzi o płytki, które są na tym murku, przyznam się, że nie 
widzę tam tego wystawania. Jeżeli już to jest to chyba około milimetra. Także te płytki są 
zlicowane. Mam akurat zdjęcie z inwestycji i wydaje mi się, że one są na tyle zlicowane, że 
tam nie ma takiego zagrożenia, o którym Pan mówi. Ciąg pieszy jest trochę dalej. Sprawdzimy 
to na pewno z inspektorem nadzoru. Jeżeli faktycznie ta płytka wystaje i jest niebezpieczna, 
to poprawimy. 
Piotr Wilczewski – możemy po sesji się tam przejść i pokażę, ile to wystaje i że połowa jest już 
uszczerbiona. A odnośnie tego punktu, to bardzo bym prosił, nie wiem czy to taki wniosek 
formalny mogę dać czy nie, żebyśmy na początek sesji Rady Miasta dali, bo to trochę wstyd, 
że zostało tutaj 12 radnych - mniej niż połowa. Urzędników też, na szczęście może o 10% 
zmalała, liczba radnych o 50%, więc myślę, że jeżeli mamy punkt, który tutaj, można 
powiedzieć, dotyczy 300 mln zł w naszym budżecie, 1/3 naszego budżetu prawie, to 
wypadałoby o tym punkcie jednak trochę więcej mówić i jednak trochę tutaj analizować te 
wszystkie dokumenty, a nie że tutaj nikogo nie ma, nikt się nie interesuje – 300 mln zł lekko. 
Jan Kaczanowski –  kolego Piotrze chcę powiedzieć, że te tematy, które były poruszane 
w sprawach różnych, można było podnosić na przykład przy punkcie odnośnie realizacji 
inwestycji. 
Piotr Wilczewski – ale  wtedy też było 14 radnych, 2 więcej. 
Jan Kaczanowski – można było je podnosić również w punkcie 3 porządku obrad, także 
spokojnie. Jeśli ktoś to zauważy, to będę z tego zadowolony. Czy jeszcze w tym punkcie ktoś 
chciałby zabrać głos? Nie widzę. Zanim przejdziemy do ostatniego punktu, chciałem Państwa 
poinformować, może niektórzy wiedzą, ale to czynię, dlatego że tak chcę. Po raz ostatni w roli 
sekretarza miasta w dzisiejszej sesji uczestniczy p. Eugeniusz Kurzawski. To wcale nie 
oznacza, że nie będzie uczestniczył w sesji w innej funkcji, ale za tą współpracę 
dotychczasową na przestrzeni tych lat, mówię to głównie za siebie. Jeśli radni się dołączają, 
to z przyjemnością określę, iż bardzo serdecznie dziękuję za dotychczasową współpracę i 
wszystkiego najlepszego. 
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Ad. 41. Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski 
zamyka obrady LIV sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 
 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
( - ) 

Jan Kaczanowski 
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